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Centrum voľného času si pripomína 
50. výročie svojho vzniku

H i s t ó r i a 
domu pionie-
rov a mláde-
že, dnešného 

CVČ, sa začala písať v roku 1959. 
Jeho sídlom sa stala budova, ktorá 
bola postavená v roku 1391 ako 
prvá banícka nemocnica v strednej 
Európe, ktorá mala názov Izendo-
chia. V roku 1713 bola táto budova 
zrekonštruovaná pre zlý technic-
ký stav. Po dlhšom čase slúžila aj 
spotrebnému družstvu Jednota a 
od roku 1959 dodnes slúži deťom 

a mládeži. 
Táto organizácia, ktorá pracuje 

s deťmi a mládežou, počas svojej 
50–ročnej existencie prešla rôz-
nymi politickými a organizačnými 
zmenami, počas ktorých sa menili 
nielen riaditelia a vedúci krúžkov, 
ale aj názov organizácie.

Dom pionierov a mládeže bol 
založený 21. 11. 1959 a jeho pr-
vým riaditeľom bol Alojz Tužinský. 
Po krátkom čase ho vystriedala v 
roku 1961 pani Matušáková. Tá 
zotrvala vo funkcii riaditeľky tiež 

veľmi krátko, a to do roku 1963. Po 
nej však nasledovali riaditelia, ktorí 
viedli DPaM niekoľko rokov.

V roku 1963 sa stal riaditeľom 
Mgr. Vavrinec Chlepko. Riaditeľom 
bol do roku 1974, keď ho vystrieda-
la vo funkcii pani Valéria Čunder-
líková. V roku 1987 sa riaditeľkou 
stala  Mgr. Božena Klimková - až 
do roku 2001. Od roku 2001 až 
dodnes je riaditeľom CVČ PaedDr. 
Zdeno Šuška.

(pokračovanie na str. 13)

Mesto chce iniciovať vznik  
mládežníckeho  parlamentu

Mesto sa intenzívnejšie začína zaujímať o svojich 
mladých. Je to najmä vďaka druhému cyklu projektu 
Partnerstvo, do ktorého Nová Baňa vstúpila minulý rok v 
novembri. Spolupracuje pri tom so slovenským inštitútom 
mládeže Iuventa, ktorý je riadený Ministerstvom  školstva 
SR. Do tohto projektu sa mali možnosť prihlásiť  mestá a 
obce  z celého Slovenska. Iuventa vybrala 12 z nich, ktoré 
vyškolí na to, aby mohli pripraviť funkčnú koncepciu práce s 
mládežou, ktorá má viesť k zintenzívneniu práce s mládežou. 

INZERCIA

(pokračovanie na str. 2)

MÁJ, MÁJ

9. máj - DEŇ  
MATIEK

Všetky kvety do rúk mamy,
skladám ako drahokamy.

Za jej lásku, plnú nehy,
za zelené detské brehy.

Za jej štedrosť, starosť v hlave,
za dni šťastné, za dni hravé,
za rozprávky nad kolískou,
za to, že vždy stojí blízko.

Mamičkám prajeme všetko 
najlepšie ku Dňu matiek. 

Tak ako každý rok, ani tento nebol iný a už sa stalo tradíciou, že pred-
prvomájové popoludnie patrí stavaniu májov. Nebolo tomu inak ani tento 
rok na námestí Slobody, kde po tradičnom stavaní mája potešili desiatky  
ľudí svojím vystúpením deti z materských škôl.

Text a foto: - bj-

- Predstavujeme Vám 
CRABSLIDE       (str. 9)

- MEDIFORM, s. r. o. - 
neštátne zdravotnícke 
zariadenie          (str. 10)

- Novobančania v tíme, 
ktorí porazil Moskvu
(str. 17)
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na svojom riadnom zasadnutí  dňa 29. 4. 2010

Mestské  zastupiteľstvo 

Primátorka  informuje
13. 4.- školenie k voľbám do NR SR v Žiari nad 
Hronom  
- odovzdanie cien víťazom súťaže v hre na 
akordeóne v ZUŠ
14. 4. - zasadnutie Rady záujmového 
regionálneho združenia miest a obcí Mochovce 
vo Vrábloch
15. 4. - stretnutie s prednostom ObÚ ŽP vo 
veci nehradených priepustov a ich vplyvu na 
zatopenie územia Horných lúk
- slávnostné otvorenie výstavy a krst knihy 

schválilo:
- v rámci návrhu 1. úpravy rozpočtu presun finančných prostriedkov vo výške 3 506,- eur z 

bežných výdavkov 08.1.0. – Príspevok FK na správu štadióna na bežné výdavky – ZŠ J. 
Zemana – rozvodný kanál

- v rámci návrhu 1. úpravy rozpočtu presun finančných prostriedkov vo výške 15 000,- eur z 
kapitálových výdavkov – Chodník Hrádza na bežné výdavky – Rekonštrukcia chodníkov – 
Komunikácia a parkovisko ul. Štúrova

- 1. úpravu rozpočtu mesta Nová Baňa v roku 2010 a 1. úpravu rozpočtu nákladov a výnosov 
Technických služieb mesta Nová Baňa v zmysle schválených pozmeňujúcich návrhov

- účtovnú závierku Mestských lesov, s.r.o. v Novej Bani za rok 2009 a rozdelenie zisku 9 191,57 
eur za rok 2009 nasledovne: 8 191,57 eur na účet 428 – nerozdelený zisk minulých rokov a              
1 000,00 eur na účet 472 – sociálny fond

- účtovnú závierku Mestského bytového podniku, s.r.o. v Novej Bani za rok 2009 
- hospodárenie Mestského bytového podniku, s.r.o. v Novej Bani za rok 2009, s výsledkom 

hospodárenia zisk vo výške 13 133,25 eur, ktorý sa rozdelí nasledovne:
- povinný prídel do zákonného rezervného fondu 657,- eur
- prídel do sociálneho fondu 500,-  eur
- na úhradu straty minulých rokov /2006/ 9 376,25 eur
- na odmeny zamestnancom 2 600,- eur 
- poradovník na celoplošné asfaltovanie miestnych komunikácií v meste  Nová Baňa v roku 2010 

nasledovne:
1. Nábrežná ul. – parkovisko + cesta k MŠ – 553 m2, predpokladaný náklad         9 820,- eur
2. Nábrežná ul. – chodník – 250 bm, šírka 2,6 m, 650 m2, predpokladaný náklad       10 675,- eur
3. Sadovnícka cesta – 100 bm, šírka 3 m, 300 m2, predpokladaný náklad         5 325,- eur
4. Lietajova cesta – 135 bm, šírky 3 m, 405 m2,  predpokladaný náklad          6 190,- eur
5. Komunikácia a parkovisko Štúrova ul. 1 800m2, predpokladaný náklad       15 000,- eur
6. Bukovina (za zvonicou) – 200 bm, šírky 3 m, 600 m2, predpokladaný náklad         7 990,- eur
                        ---------------------
Spolu predpokladaný náklad            55 000,- eur
- doplnenie uznesenia č. 101/2009 v bode II. Využitie predajom získaných prostriedkov na 

plnenie úloh a prijatých opatrení TS vyplývajúcich zo záverov kontroly nákladov Technických 
služieb mesta Nová Baňa na zimnú údržbu miestnych komunikácií za rok 2007 o: „a využitie 
finančných prostriedkov aj na uhradenie faktúry za vyhotovenú projektovú dokumentáciu 
a dovybavenie novej techniky o potrebné prídavné zariadenia.“

predbežne schválilo:
- odpredaj časti mestského pozemku o výmere cca 230 m2, pre Ing. Jaroslava Krličku, Potočná 

cesta č. 577, Nová Baňa za účelom vybudovania záchytu prameňa pitnej vody k rodinnému 
domu s. č. 577 v kúpnej cene minimálne vo výške všeobecnej hodnoty majetku, ktorá bude 
určená vypracovaným znaleckým posudkom a po realizácii stavby zriadenie vecného bremena 
podľa porealizačného geometrického plánu, ktorým bude zameraná trasa vodovodného 
potrubia 

vzalo na vedomie:
- kontrolu plnenia uznesení prijatých na MsZ konanom dňa 25. 3.2010
- Správu z kontroly dotácií poskytovaných z rozpočtu mesta za rok 2009

zrušilo: 
- uznesenie č. 15/2010 zo dňa 25. 3. 2010, ktorým bolo schválené prijatie úveru z 

Environmentálneho fondu na realizáciu akcie „Kanalizačný zberač ul. Kamenárska“ vo výške 
50 564 eur a zriadenie záložného práva na objekt Mestského klubu. Akcia „Kanalizačný zberač 
ul. Kamenárska“ sa bude realizovať z vlastných zdrojov, záložné právo nezrealizované. 

Z rokovania MsZ bol stiahnutý bod č. 2, VZN – Zásady hospodárenia s majetkom mesta 
Nová Baňa, nakoľko na základe doplňujúcich pripomienok poslancov MsZ budú predmetné 
Zásady hospodárenia s majetkom mesta Nová Baňa prepracované a predložené na schválenie 
na najbližšie zasadnutie MsZ.

Müllerová

Stredné Pohronie na starých pohľadniciach v 
Pohronskom múzeu v Novej Bani
16. 4. - zasadnutie dozornej rady a valného 
zhromaždenia MsBP
20. 4. -  zhromaždenie občanov v CVČ
28. 4. - školenie a sľub členov okrskových 
volebných komisií
29. 4. - zasadnutie mestského zastupiteľstva
30. 4. - výročná schôdza Slovenského zväzu 
invalidov
- stavanie mája

Mesto chce iniciovať 
vznik mládežníckeho  

parlamentu
(dokončenie zo str. 1)

Pre prípravu koncepcie v meste bol 
zostavený projektový tím, ktorý pozostáva 
so zamestnancov mesta, zamestnancov 
inštitúcií zaoberajúcich sa prácou s mládežou, 
poslancov a mladých ľudí aktívne pracujúcich 
v mládežníckych organizáciách. 

Prvé spoločné stretnutie prípravného tímu 
sa uskutočnilo 19. apríla na Mestskom úrade v 
Novej Bani. Pre potreby realizácie zmapovali 
miesta a organizácie, ktoré sústreďujú 
novobanskú mládež a mladé rodiny. Prípravný 
tím tiež zhodnotil nevyužité príležitosti, ktoré by 
im mesto mohlo ponúknuť. Počas prípravnej 
fázy projektu sa bude projektový tím  zaoberať 
viacerými témami :

• praktické i teoretické osvojenie si 
základných pojmov o mládežníckej politike 
za pomoci metód formálneho i neformálneho 
vzdelávania 

• vytvorenie predpokladov pre vznik, 
spoluprácu a výmenu skúseností o práci s 
mládežou na miestnej úrovni 

• poskytnutie systematickej metodickej 
podpory pre  samosprávy zo strany Iuventy

• dostupné finančné zdroje na podporu 
mládežníckych aktivít (prostredníctvom 
programov ADAM na národnej úrovni a 
komunitárnych programov Mládež v akcii a 
Európa pre občanov na európskej úrovni)

Na stretnutí sa riešila možnosť vzniku 
mestského mládežníckeho parlamentu.  
Vďaka jeho prvému cyklu projektu mestské 
mládežnícke parlamenty úspešne fungujú 
vo viacerých slovenských mestách. 
Prostredníctvom neho sa môžu mladí od 12 
do 30 rokov aktívne zúčastňovať na verejnom 
živote v meste, presadzovať a uplatňovať 
svoje záujmy. 

-aš-
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Finančná situácia mesta
Rok 2009 bol aj pre naše mesto finančne náročný. Na štátom avizova-

ný výpadok hlavného zdroja príjmov – výnosu dane z príjmov bolo mesto 
pripravené. V I. polroku boli prijaté úsporné opatrenia, pretože okrem vý-
padku dane z príjmov sa javil aj výpadok príjmov z predaja majetku a 
príjmov z prenájmu.

MF SR na základe rokovaní s predstaviteľmi miest a obcí pristúpilo 
k riešeniu zlej finančnej situácie tým, že v decembri poskytlo mestám a 
obciam účelovú dotáciu na financovanie bežných výdavkov z titulu výpad-
ku dane z príjmov fyzických osôb. Pre naše mesto to bolo 152 166 eur.  
Dotácia síce nepokryla v plnej výške výpadok výnosu dane, ale mesto aj 
tak skončilo rok 2009 s prebytkom hospodárenia vo výške 353 882 eur.  

Mesto bolo v roku 2009 úspešné pri podávaní projektov z eurofondov. 
Pri každom sa vyžaduje minimálne 5 %-né spolufinancovanie mesta. Na 
realizáciu v roku 2010 je v rozpočte zaradených  8 projektov v celkovom 
objeme 3 156 460 eur, z toho  spolufinancovanie predstavuje 213 248 
eur. Tieto prostriedky sú zabezpečené v rozpočte mesta. Okrem toho v 1. 
úprave rozpočtu sa zahŕňa do kapitálových výdavkov mesta ďalší úspeš-
ný projekt – nákup čistiacej techniky so spolufinancovaním 31 731 eur. Aj 
keď v rozpočte je plánované prijatie úveru, zatiaľ celé spolufinancovanie 
projektov bude pokryté z vlastných zdrojov mesta.

Že sa mesto vybralo správnou cestou, dokazujú i čísla. Celkové vý-
davky mesta v roku 2008 boli vo výške 3 649 571 eur, v 2009 boli 4 141 
855 eur a rozpočet v roku 2010 je schválený vo výške 6 529 036 eur. A to 
všetko zatiaľ len s minimálnou úverovou zadĺženosťou.

Nemôžem ale nespomenúť, že na úkor spolufinancovania projektov 
finančné prostriedky nemohli byť pridelené na údržbu väčšieho rozsahu v 
školských zariadeniach, kultúrnych objektoch, prenajímaných objektoch, 
ale tiež na údržbu miestnych komunikácií a na mnohé činnosti v bežnom 
rozpočte sú pridelené prostriedky len v nevyhnutnej miere, niekde aj nižšie 
ako v roku 2009. Pod čiarou zostali neporiešené aj ďalšie akcie investič-
ného charakteru. Na to by bolo treba finančných prostriedkov oveľa, oveľa 
viac.

FO

Zverejnenie zámeru  priameho nájmu nehnuteľného  
majetku mesta Nová Baňa č. 1/2010

Mesto Nová Baňa  v zmysle ustanovenia  § 9a/, ods. 9/ zákona o ma-
jetku obcí  č. 138/1991 Zb.  zverejňuje  svoj  z á m e r  prenajať  nehnu-
teľný majetok mesta Nová Baňa priamym nájmom.
• Predmetom nájmu  je nehnuteľnosť – časť pozemku  E KN parc. 

č. 3941/106 – lesný pozemok - vedenom Správou katastra Žarno-
vica na LV č. 3853 k. ú. Nová Baňa (t. j. časť pozemku v registri 
C KN  vedenom ako trvalý trávny porast, parc. č. 6343/1) s vý-
merou 10 000 m2. 

• Pozemok je určený  na poľnohospodárske účely. 
• Minimálna cena pozemku je stanovená vo výške 10 EUR/ha s tým, že 

prenajímateľ si vyhradí v nájomnej zmluve právo nájomné každoroč-
ne zvyšovať o koeficient inflácie zverejnený Štatistickým úradom SR.

• Doba nájmu na dobu určitú 5 rokov. 
• Cenová ponuka musí obsahovať : 

- meno, priezvisko a  adresu záujemcu 
- výšku ponúknutého nájomného 

• Lehota na doručovanie cenových ponúk záujemcov je stanovená do 
31. 5. 2010 do 15.00 hod.  

• Záujemca predloží  cenovú ponuku  v zalepenej obálke s označením 
„Priamy nájom č. 1/2010 - n e o t v á r a ť: Na obálke je potrebné 
uviesť telefonický kontakt záujemcu. 

Cenovú ponuku je potrebné predložiť písomne, prípadne v podateľni 
Mestského úradu, Námestie  slobody č. 1, 968 26  Nová Baňa na I. 
poschodí,  č. dverí 8.
Bližšie informácie k predmetnému priamemu nájmu  budú poskytnuté 
na Mestskom úrade  v Novej Bani, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová 
Baňa  na oddelení správy mestského majetku a podnikateľskej činnosti,  
č. dv. 6 na 1.posch.,  prípadne na telef. čísle  045/68 56 673.

V Novej Bani 27. 4. 2010
Mgr. Anna Miháliková, primátorka mesta

Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky
V sobotu 12. júna 2010 v čase od 7,00 hod. do 22,00 hod. sa na 

území Slovenskej republiky budú konať voľby do Národnej rady SR. O 
priazeň voličov sa bude uchádzať 18 politických subjektov.

Pre prehľad uvádzame zoznam volebných okrskov a miestností na 
hlasovanie. Pri nich sú vypísané ulice, čo znamená, že voliči majúci v 
nich trvalý pobyt budú v príslušnom okrsku hlasovať. 
Okrsok č. 1 - základná umelecká škola
Ulice: A. Kmeťa, Bernolákova, Borošova, Cintorínska, Dodekova, Hviez-
doslavova, Kalvárska, Kollárova, Krátka, Námestie slobody, Nemocnič-
ná, Osvety, Spojná, Šibeničný vrch, Švantnerova, Záhrbská
Okrsok č. 2 - Materská škola na Štúrovej ulici
Ulice: Banícka, Brezová, Čierny lúh, Hájles, Hájska, Kamenárska, Má-
jová, Mariánska, Moyzesova, Nálepkova, Odbojárska, Partizánska, Pod 
Gupňou, Pod Zvoničkou, Sládkovičova, Štúrova, Švermova, Vodárenská, 
Vršky
Okrsok č. 3 - kino Vatra
Ulice: Bôrina, Dlhá lúka, Horná, Hornozemská cesta, Hrádza, Kútovská 
cesta, Laznícka cesta, Legionárska, Mieru, M. R. Štefánika, Nad hrá-
dzou, Podhorská, Pod hrádzou, Pod sekvojou, Poľná cesta, Robotnícka, 
Sedlová cesta, Slnečná, Spodná, Starohutská, Štefankova cesta, Viničná 
cesta, Záhradná
Okrsok č. 4 - Materská škola na Nábrežnej ulici
Ulice: Nábrežná, Školská, Železničný rad
Okrsok č. 5 - hájenka Bukovina
Oblasti: Bukovina, Chotár, Stará Huta
Okrsok č. 6 - Materská škola na Kolibskej ceste
Ulice: Bačova cesta, Bexápel, Feriancov rígeľ, Hrabcova cesta, Kolib-
ská cesta, Kozákova dolina, Lietajova cesta, Matiašova cesta, Pelúchova 
cesta, Poliačikova cesta, Potočná cesta, Prírodná, Rekreačná cesta, Sa-
dovnícka cesta, Slameníkova cesta, Tajch.

Mesto doručí každému voličovi domov oznámenie o čase a mieste 
konania volieb. Ak občan takéto oznámenie nedostal, môže to oznámiť 
na MsÚ, kde zamestnankyňa preverí, či je občan zapísaný do zoznamu 
voličov.

Volič je povinný po príchode do volebnej miestnosti preukázať svoju 
totožnosť predložením občianskeho preukazu a voličského preukazu, ak 
mu bol na jeho vyžiadanie vydaný. Vo volebnej miestnosti dostane volič 
hlasovacie lístky a prázdnu obálku opatrenú odtlačkom úradnej pečiatky 
mesta. Každý volič sa musí pred hlasovaním odobrať do priestoru urče-
ného na úpravu hlasovacích lístkov. Voličovi, ktorý sa neodobral do tohto 
priestoru, okrsková volebná komisia hlasovanie neumožní. Volič vloží do 
obálky jeden hlasovací lístok a na hlasovacom lístku môže zakrúž-
kovaním poradového čísla najviac u 4 kandidátov vyjadriť, ktorému 
kandidátovi dáva prednostný hlas.

Voliči, ktorí sa nemôžu dostaviť do volebnej miestnosti, môžu požia-
dať zo závažných zdravotných dôvodov okrskovú volebnú komisiu o vy-
konanie hlasovania do prenosnej volebnej schránky.
Parlamentné voľby sprevádza aj živelné vylepovanie volebných plagátov. 
V zmysle platného VZN na vylepovanie volebných plagátov v meste sú 
určené tieto miesta:
- veľkoplošné tabule: Námestie slobody - trhovisko, Námestie sv. Alžbe-

ty, Banícke námestie, Cintorínska ulica - Zlatý Bažant, Cintorínska uli-
ca – oproti bývalej NsP, Bukovina – pod hájenkou a Dlhá lúka - Macov 
vŕšok,

- prenajaté vitríny na Námestí slobody pri VÚB.
Vylepovanie volebných plagátov počas volebnej kampane mimo 

vyhradenej plochy sa zakazuje. Zvlášť sa zakazuje vylepovanie voleb-
ných plagátov 
- na zariadenia a objekty slúžiace verejnoprospešným účelom ako sú 

konštrukcie na umiestňovanie vianočnej výzdoby, stĺpy elektrického, 
telekomunikačného vedenia a stĺpy verejného osvetlenia, telefónne 
automaty, autobusové čakárne, odpadové koše, rozvodné skrine elek-
trického, telekomunikačného a plynového vedenia a pod.

- do výkladov obchodov, prevádzkární a iných verejne prístupných za-
riadení v majetku mesta, ktoré ústia na verejné priestranstvá mesta.

Kandidujúca politická strana je povinná po uplynutí času voleb-
nej kampane odstrániť svoje volebné plagáty z vyhradenej plochy. 
V prípade, že kandidujúca politická strana plagáty neodstráni, zabezpečí 
odstránenie volebných plagátov mesto na náklady príslušnej politickej 
strany.
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 w MUDr. Ľubomír 
Snopek - poslanec za 
volebný obvod č. 2.

Foto: -MsÚ-

Poslanec 
zastupuje 
u r č i t ý 
v o l e b n ý 
obvod a 
z á u j m y 
v o l i č o v 
v tomto 
volebnom 
o b v o d e . 

Aký je váš kontakt s občanmi 
vo vašom volebnom obvode 
? Obracajú sa na vás s 
konkrétnymi problémami alebo 
by ste očakávali väčší záujem 
Novobančanov o život vo 
svojom meste ?

V Novej Bani pôsobím ako lekár 
od roku 1967, žijem na sídlisku 
Vstup so svojou rodinou od roku 
1972. Môj záujem o riešenie vecí 
verejných, o problémy týkajúce sa 
života v meste a konkrétne sídliska 
Vstup, ako aj podnety z prostredia 
najbližších, priateľov a známych, 
tiež ich dôvera , boli podmieňujúce 
pri rozhodovaní sa kandidovať 
na funkciu poslanca mestského 
zastupiteľstva za tento volebný 
obvod.

V tejto časti mesta žije takmer 
1 400 ľudí od najmenších, práve 
narodených detí, po škôlkarov a 
školákov, tínedžerov, ich rodičov, 
dôchodcov,... Každý z nich tu 
prežíva podstatnú časť svojho 
života – od aktívnych rokov až po 
roky zaslúžilého pokoja a oddychu, 
každý s rôznymi každodennými 
starosťami a potrebami a aj s 
predstavami a požiadavkami na 
vzhľad a funkciu svojho bydliska. 

Kontakty s občanmi volebného 
obvodu sú takmer každodenné, 
mnohí najmä pri osobných 
stretnutiach priamo poukazujú 
na akútne a dlhotrvajúce 
problémy. Z môjho pohľadu 
najproblematickejšie a s 
pripomienkami občanov totožné 
boli na začiatku volebného obdobia 
najmä problémy samotného 
prostredia sídliska – chodníky 
a sídliskové komunikácie, 
nedostatok parkovacích plôch, 
zanedbané detské ihriská, celková 
čistota prostredia a nedostatočné 
parkové úpravy trávnatých plôch 
a porastov, znečistený potok 
pretekajúci sídliskom, nebezpečný 
pohyb motorových vozidiel ......

Vaše volebné obdobie sa blíži 
ku koncu. Ako by ste zhodnotili 
toto obdobie a čo sa z volebného 
programu podarilo splniť ?

K jednotlivým bodom volebných 
programov zameraných na 
problémy mesta Novej Bane sa 

Priestor na zhodnotenie volebného obdobia dostal aj ďalší z radov poslancov 
MsZ MUDr. Ľubomír Snopek, ktorý zastupuje volebný obvod č. 4.

vyjadrovali  vo svojich príspevkoch 
moji kolegovia poslanci.  Verejne 
však musím vyjadriť sklamanie 
nad smutným osudom  nemocnice 
s poliklinikou,  jej zrušenie 
skomplikovalo život občanom tohto 
regiónu obmedzením dostupnosti 
zdravotníckych služieb a o 
budúcnosti tohto zdravotníckeho /
ešte?/ zariadenia verejnosť nemá 
žiadne informácie.

V uplynulom období sa 
upravili spojovacie chodníky 
a schody medzi Nábrežnou a 
Cintorínskou ulicou, čiastočne 
so Školskou ulicou, rozšírili sa 
parkovacie plochy na Nábrežnej 
a Školskej ulici,  rýchlosť vozidiel 
sa obmedzila dopravnou značkou 
na 30 km, realizovaný bol 
projekt úpravy detského ihriska 
na Nábrežnej ulici s výrazným 
prispením a iniciatívou skupiny 
mladých obyvateľov sídliska, 
vykonali sa úpravy okrasnej 
výsadby a stromov,   organizovali 
sme spoluúčasť občanov na 
čistení a úprave sídliska v rámci 
jarného upratovania.  V tomto roku 
sa má uskutočniť rekonštrukcia 
príjazdovej cesty k Materskej 
škôlke na Nábrežnej ulici a úprava 
parkoviska pri  MŠ a asfaltovanie 
chodníka na Nábrežnej ulici / vedľa 
potoka /.

Primerané susedské vzťahy 
a komunikáciu medzi obyvateľmi 
sídliska    sme  sa snažili zlepšiť 
organizovaním spoločenských  
akcií a stretnutiami občanov  pri 
stavaní májov, pod vianočnou 
jedličkou,  na  zlepšenie 
informovanosti o živote v Novej 
Bani som  podporil  projekt 
regionálnej televízie na sídlisku.

Na sídlisku žijú občania  aktívne 
sa zapájajúci  do spoločenského 
života, spolupracujúci pri rôznych 
akciách ,  mrzí ma však  prístup 
druhej skupiny občanov, ktorí sa 
nezaujímajú o dianie na sídlisku, 
sústredení sú iba na komentovanie 
všetkého, na negatívne hodnotenie 
a znevažovanie iniciatív aktívnych 
spoluobčanov, nezúčastňujú sa 
ale kritizujú, poškodzujú spoločný 
majetok, znečisťujú okolie bydliska, 
nedodržiavaním obmedzenej 
rýchlosti motorových vozidiel  na 
sídliskových cestách  ohrozujú deti 
a chodcov....
Pri mestskom zastupiteľstve 
pracuje okrem iných aj komisia 
kultúry, vzdelávania, mládeže a 
športu, ktorej ste predsedom. 
Predstavte nám stručne túto 
komisiu a jej činnosť .

Ako predseda tejto komisie 
musím aj v tomto príspevku 

poukázať na to, že občanom 
tohto mesta, ale aj regiónu chýba 
viacúčelové kultúrno - spoločenské 
zariadenie na organizovanie a 
usporiadanie kultúrnych, ale aj 
športových aktivít  a činností.  
Päťdesiatročné gymnázium nemá 
vlastnú telocvičňu, hokejisti nemajú 
vyhovujúcu ľadovú plochu, majstri 
sveta v disciplínach karate trénujú 
a pretekajú v nevyhovujúcich 
priestoroch, deti sa učia plávať 
na kúpaliskách v susedných 
okresných mestách, školské 
ihrisko je nedostatočne využívané 
pre aktivity našich detí..... 

Hlavnou úlohou našej 
komisie je preto  podporovať 
všetky aktivity občanov mesta v 
oblasti kultúry a športu, najmä 
zamerané na mladých, ale aj 
starších , aby nielen prácou, ale 
aj aktívnym oddychom  naplnili 
svoj každodenný život. Dôležité 
postavenie má v tomto procese 
oddelenie kultúry MÚ, ktorého 
poslaním by malo byť poznanie 
a podpora aktívnych jednotlivcov 
i skupín, z radov najmä mladých 
ľudí, ale aj tých skôr narodených, 
podporovať ich aktivity a plánovať 
finančné prostriedky na ich 
činnosť. Som toho názoru, že na  
MÚ by malo pracovať aj oddelenie 
športu, pretože je rovnako dôležité 
plánovať a podporovať aj tieto 
aktivity.

Dovoľte  osobitne  vyzdvihnúť 
aktivitu členov komisie pri 
organizovaní početných odberov 
krvi, ktorých úspešnosť vysoko 
hodnotia pracovníci národnej 
transfúznej služby a chcem aj 
týmto opätovne vyjadriť úprimné 
poďakovanie všetkým darcom krvi 
za ich humánny čin.
Váš odkaz Novobančanom?

Realita každodenného života 
prináša množstvo problémov 
a je niekedy veľmi ťažké určiť, 
ktoré treba prednostne riešiť. 
V tomto volebnom období 
z mnohých aktivít mesta 
hodnotím najmä rekonštrukciu 
základnej školy a k rozvoju a 
skrášleniu mesta významne 
prispejú prostriedky získané z 
fondov Európskej únie. Preto 
pokladám za dôležité vzájomné 
rešpektovanie sa, spoluprácu,   
pochopenie a dôveru  medzi 
predstaviteľmi mesta, poslancami, 
organizáciami riadenými mestom, 
podnikateľskými subjektmi a 
všetkými skupinami občanov tohto 
mesta .

MUDr. Ľubomír Snopek

Biologicky 
rozložiteľný 

odpad – čo s ním 
– pokračovanie.
V marcovom vydaní Novo-

banských novín sme vás infor-
movali o nakladaní s biologicky 
rozložiteľným odpadom (BRO) v 
súvislosti s technikou, ktorú sme 
získali z eurofondov. Záverom 
sme sľúbili, že o ďalších krokoch 
budeme priebežne informovať. 

Ako sme občanov informovali 
aj na zhromaždení občanov s 
pani primátorkou dňa 20. apríla 
2010, zatiaľ hľadáme vhodný 
model, ktorý bude zapracovaný 
do VZN. Predbežne sme navrhli 
nasledovný spôsob: 
w Dvakrát ročne (jar a 

jeseň)  podobne ako drobný 
stavebný odpad a veľkoobjemový 
odpad bude i BRO z bežnej 
údržby zelene pri rodinnom, by-
tovom dome (strihanie stromov, 
kosenie trávnika, burina, kvety 
zo záhradky) bezplatne - v rámci 
poplatku za komunálny odpad 
odvezený a spracovaný.

Hľadáme spôsob, ako určiť 
zberné miesta (napr. jedno na 
každej ulici) kde by sa BRO v čase 
zberu zhromažďoval. Očakávame 
tu aj podnety a návrhy zo strany 
občanov.
w V priebehu roka (mimo orga-

nizovaného zberu) je možnosť 
doviezť BRO na horný dvor TS  

- Počas pracovnej doby od 
8,00 do 14,00 hod. 

- Každú poslednú sobotu v me-
siaci od 8,00 do 12,00 hod. 

w Tieto podmienky neplatia 
pre odpad z veľkého čistenia 
pasienkov, sadov a pod.!

Tu bude potrebné na základe 
skúšobnej prevádzky stanoviť 
výšku poplatku (reálne dopravné 
náklady, náklady za spracovanie). 

OVŽP

INZERCIA
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§ POLICAJNÝ ZÁPISNÍK §

V prípade potreby volajte MsP na
tel.: 045/685 63 69, mobil: 0910 110 120.

POZOR!!!  POVINNÁ DERATIZÁCIA!!!  
TERMÍN DO 20. 5. 2010

Mesto Nová Baňa vzhľadom na problém premnoženia pot-
kanov v niektorých častiach mesta nariaďuje v súlade ustanovenia-
mi platného všeobecne záväzného nariadenia (VZN) č. 16/2009 zo dňa 
16. 12. 2009 o vykonávaní dezinfekcie a regulácii živočíšnych škodcov 
vykonať na území mesta Nová Baňa v termíne od 1. 5. 2010 do 20. 
5. 2010 celoplošnú celomestskú deratizáciu (reguláciu živočíšnych 
škodcov). Podrobnosti o spôsobe deratizácie nájdete na úradných ta-
buliach Mesta Nová Baňa, príp. na Mestskom úrade v Novej Bani, odd-
elení výstavby a životného prostredia.

Premnoženie živočíšnych škodcov, predovšetkým potkanov, myší a 
krýs je sezónnym problémom ľudských aglomerácií v jesenných a jarných 
mesiacoch. Dochádza k zamoreniu najmä suterénnych a pivničných 
priestorov objektov školských zariadení, zdravotníckych zariadení, 
zariadení sociálnych služieb, objektov slúžiacich na podnikanie, 
bytových a rodinných domov, potravinárskych výrobní, potravinárskych 
prevádzok, pri chovoch hospodárskych zvierat vo veľkochovoch i v 
malochovoch, na skládkach komunálneho odpadu, v pivničných a 
suterénnych priestoroch bytových a polyfunkčných domoch. Uvedení 
škodcovia môžu byť príčinou ohrozenia verejného zdravia rôznymi 
prenosnými ochoreniami - salmonelózami, leptospirózou a pod. 

Aktívnym prístupom k regulácii týchto škodcov a tým k ochrane 
verejného zdravia je práve vykonávanie pravidelnej celoplošnej 
– celomestskej deratizácie v stanovenom časovom intervale a 
prípravkami, určenými a schválenými na tento účel. Termín sa stanovuje 
podľa znalostí o reprodukčnom cykle živočíšnych škodcov v jesenných 
a jarných mesiacoch. Celoplošný výkon deratizácie má zabezpečiť 
likvidáciu škodcov na čo najväčšom území a má zabrániť migrácii 
škodcov z ošetrených objektov do objektov, ktoré neboli ošetrené 
prípravkami proti škodcom, určenými na tento účel.

Vykonanie deratizácie preukazujú fyzické osoby - podnikatelia a 
právnické osoby potvrdením, ktorého kópiu zašlú na Mestský úrad 
v Novej Bani. Originál si ponechajú pre prípad kontroly. Potvrdenie 
vydáva fi rma vykonávajúca deratizáciu. V prípade, že podnikatelia si 
vykonajú deratizáciu svojpomocne, predložia na Mestský úrad v 
Novej Bani čestné vyhlásenie doložené pokladničným blokom z 
predajne s uvedeným názvom prípravku, ktorý bol na tento účel 
použitý.

Fyzické osoby - občania sú povinní vykonať si deratizáciu 
prostredníctvom oprávnenej osoby alebo svojpomocne najmä v 
pivničných priestoroch a pri chovoch hospodárskych zvierat. Tí 
nemusia zasielať potvrdenie o jej vykonaní, sú však povinní predložiť ho 
kontrolným orgánom na základe výzvy.

Upozorňujeme, že vzhľadom na súčasný stav s rozšírením hlodav-
cov v našom meste, nesplnenie tejto povinnosti sa bude posudzovať 
v prípade občanov ako priestupok, za ktorý je možné uložiť pokutu do 
výšky 33 eur. V prípade fyzických osôb – podnikajúcich podľa osobit-
ných predpisov a právnických osôb za nesplnenie tejto povinnosti vy-
plývajúcej z VZN môže primátorka mesta Nová Baňa udeliť pokutu do 
výšky 6 638 eur.

OVŽP

INZERCIA
1. 4. zazvonil telefón na mestskej polícii a miestny občan oznámil, že 

po meste chodia dvaja podozriví rómski návštevníci. Policajti prekontro-
lovali prostredie a všimli si dvoch, naozaj čudných patrónov. Práve vyšli 
z jedného obchodu, keď sa im stretli pohľady. Zvlášť ten chudší vyzeral 
smiešne. Oblečené mal tepláky a tie boli nafúknuté, akoby mal namiesto 
nôh párky. Okamžite vošli do lekárne a po kratučkej chvíľke vyšli opäť von. 
Ten chudší už mal tepláky ovisnuté a ten pevnejší niesol v rukách niekoľko 
tričiek zabalených v originálnom balení. „To ja podnikám s tričkami, pre-
dávam ich.“, bránil sa odvážne. V obchode neďaleko ale jedno miesto na 
regáli zívalo prázdnotou a aj nálepky na obaloch tričiek jasne hovorili o 
tom, odkiaľ pochádzajú. Živnostenský register potvrdil, že pán s podnika-
ním prestal pred rokom. Obaja títo cieľavedomí turisti boli predvedení na 
pracovisko MsP, kde bolo v úkonoch pokračované. Ešte stále sa správali 
suverénne, akoby sme obťažovali poctivých občanov. Jeden dokonca má-
val preukazom Českej republiky. No keď neskôr vyprázdnil vrecká, našiel 
sa aj slovenský doklad totožnosti. To už začalo prihárať a ten tenší akoby 
vypol zvuk. Prehovoril ale jeho spoločník. Priznal, že sú z Levíc a krádež 
zobral na seba. „Kamarát vám nič nepovie. Viete on bol ešte nedávno v 
base“ zdôvodnil. Vraj sme ľudia a nejako sa dohodneme. Zjavne situáciu 
podcenil, lebo pár telefonátov stačilo na to, aby sa zistilo, že nejde z jeho 
strany o prvú krádež. Keďže bola porušená zásada trikrát a dosť, išlo o 
trestný čin a s tým nepočítal. Odovzdaný bol na ďalšie úkony príslušníkom 
Policajného zboru a jeho auto stálo osirelé na parkovisku ešte dlho do noci.

Bolo niečo pred druhou hodinou ráno 19. 4., keď dostali mestskí po-
licajti podnet hovoriaci o tom, že na Záhrebskej ul. sa pravdepodobne v 
jednom rodinnom dome nachádzajú vlamači. Počasie nebolo veľmi vľúd-
ne, lebo lialo ako z krhly. Keď prichádzali k domu, tiež zbadali ako sa v 
okne mihá malé svetielko. Čo najtichšie prezreli dvor a okolie. Všimli si, že 
páchatelia vošli dnu cez rozbité okno. V takýchto situáciách treba myslieť 
aj na vlastnú bezpečnosť a postupovať čo najrozvážnejšie, lebo policajti 
nemali tušenia, s kým majú dočinenia. Po zaujatí pozícií podľa zákona opa-
kovane použili zrozumiteľnú a razantnú výzvu, aby dom opustili. Páchatelia 
ale nereagovali. Bolo preto nutné privolať pomoc. Na miesto sa dostavili aj 
príslušníci Policajného zboru a ďalší postup viedli spoločne. Opäť zazneli 
výzvy s výstrahou a páchatelia nereagovali. Cvakli uzávery pripravených 
zbraní a traja policajti vošli cez okno do domu. Prehľadali dom, no nikoho 
nenašli. Potom si všimli nad hlavami padacie dvere vedúce na povaľ. Sna-
žili sa ich nadvihnúť, ale jednému to nešlo. Museli spojiť svoje sily a keď 
dvere razantne otvorili, dve telá, čo ležali na nich, odleteli na strany. Policajti 
ihneď vbehli dnu a lupičom nedali ani sekundu na premýšľanie, aby sa ne-
zmohli na odpor. Rázne pokyny, hmaty a ostané donucovacie prostriedky 
sprevádzali každé zaváhanie páchateľov, ktorí sa nakoniec ocitli s putami 
na rukách pod svetlom. Boli to dvaja miestni mladíci a ako správni zlodeji, 
mali na rukách rukavice. Čo na tom, že boli zváračské, aspoň ich uchránili 
pred rozbitým sklom. Ako sa ukázalo, toto nebol ich prvý počin. Len mesiac 
pred tým sa dopustili krádeže vlámaním do stavebnej unimobunky v ZŠ a 
pár dní pred vlámaním do rodinného domu, kde boli zadržaní, vykonali aj 
vlámanie do materskej škôlky. 

24. 4. po polnoci sa zišli štyria kamaráti v pivnici bytovky na Štúrovej 
ul. Vonku bola veľká nuda, tak popíjajúc alkohol premýšľali čo s načatou 
nocou. Pálenka nakoniec poradila. Spoločne vyrazili do ulíc mesta, prešli 
námestím na Ul. Osvety a tam rozhádzali odpadky z koša. Pokračovali Ber-
nolákovou ul., kde pri predajni remeslo schmatli poklop regulačnej šachty a 
švác ho do potoka. Prešli Školskou ulicou na Nábrežnú a tam pri Zanzibare 
vytrhli ďalší kôš a švác ho do potoka. Podobne dopadol aj kôš pri ben-
zínovom čerpadle. Potom sa vrátili do pivnice, zrejme zhodnotiť výsledok 
trestnej výpravy, ktorá sa ale nakoniec stala neúspešnou. Celá vec je totiž 
v štádiu dokumentovania mestskej políciou.

INZERCIA
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Proces národného uvedomovania sa Slovákov 
optikou nášho regiónu - I. časť

Niektoré fakty o dobových politických a 
spoločenských pomeroch 

Ku koncu 18. storočia sa premietali mocenské snahy štátu v jeho 
jednotlivých regiónoch aj do pôsobenia v národnostnej oblasti. Obdobie 
vlády panovníka Jozefa II (1780 - 1790) bolo charakterizované silným 
germanizačným úsilím. Toto sa v Novej Bani prejavilo tým, že úrady 
museli posielať všetky správy nadriadeným v nemčine. Učitelia v 
národnej škole museli tiež ovládať všetky vyučovacie predmety v 
nemčine. Aj v novobanskej mestskej správe sa uskutočnili veľké 
zmeny. Panovník totiž zrušil autonómiu slobodných kráľovských 
miest a podriadil ich dištriktom (okresom). Nová Baňa podliehala 
pod nitriansky dištrikt. Obmedzené boli i právomoci mesta v oblasti 
súdnictva, mestský súd riešil iba civilné spory, trestné právo riešil 
župný súd. Znížil sa aj počet členov mestskej rady. 

Ku germanizačným snahám sa v 19. storočí pripájajú tlaky 
maďarizačné. Dňa 21. novembra 1848 sa vládny komisár 
stredoslovenských banských miest Ľudovít Benický sťažoval 
ministerstvu vnútra na panslavistické hnutie v stredoslovenskej 
banskej oblasti. V sťažnosti sú spomenuté rozpory medzi baníkmi 
a Národnou gardou v Novej Bani a nepokoje v Kremnici a Pukanci. 
Odpor proti národným gardám bol zaznamenaný aj v Hronskom 
Beňadiku. (Národné gardy sa vytvárali z promaďarsky orientovaných 
mešťanov a obyvateľov banských miest a ich okolia. Služba v nich 
bola vykonávaná neraz aj nasilu, odvádzali mládencov aj v Brehoch, 
Rudne, Tekovskej Breznici, Voznici, Žarnovici). Ján Orgonáš z Novej 
Bane podnecoval miestnych obyvateľov, aby nekonali službu v garde, 
lebo svoju povinnosť voči štátu si plnia platením daní. 

Priamym účastníkom slovenského povstania v revolučnom roku 
1848 - 1849 bol rodák z Hodruše Hámrov, zverolekár Ondrej Lukáč, 
známy aj ako autor náučných článkov o správnom ošetrovaní dobytka, 
zverejňovaných v slovenských časopisoch.

Počas revolúcie v roku 1848 maďarskí revolucionári odvliekli z 
Novej Bane občana Jozefa Ševčíka, obvineného z panslavizmu. Pre 
jeho národné povedomie ho v Komárne popravili.

Niektoré fakty z národného života regiónu v 
bernolákovskom období

Mnohí z našich rodákov alebo osobností, ktoré pôsobili v Novej 
Bani a okolí, sa zapájali do národného života a stali sa horlivými 
stúpencami a podporovateľmi bernolákovcov. 

Prvým z nich bol rodák z Brehov, profesor trnavskej univerzity 
Jozef Janovský (1730 Brehy – 30. 11. 1794 Tekovská Breznica), 
rímskokatolícky kňaz a pedagóg. Podporoval snahy bernolákovcov o 
zavedenie spisovnej slovenčiny. Nezabúdal ani na svoju rodnú obec : 
pod stavbu katolíckeho kostola v Brehoch daroval po rodičoch zdedený 
pozemok a na stavbu prispel aj finančne.

Horlivým podporovateľom bernolákovcov bol aj novobanský farár 
Andrej Peťko (pôsobil v Novej Bani v rokoch 1795 - 1824). Bol známy 
svojim ľudovýchovným pôsobením na mládež a jej podporovaním. 
Jedným z tých, ktorým pomohol pri štúdiách bol Jozef Neuschl – 
Faragó, rodák z Banskej Hodruše, u ktorého včas rozpoznal veľký 
talent. Už ako známy sochár - jeden z najvýznamnejších predstaviteľov 
slovenského sochárskeho umenia 19. storočia – sa vrátil do Novej 
Bane a vyhotovil pre mesto súsošie 
svätej Trojice (posvätené v roku 1847) 
a pre svojho medzičasom zosnulého 
dobrodinca A. Peťku kamenný 
náhrobok, kde ho stvárnil v podobe 
dobrého pastiera. Toto sochárske dielo 
je v súčasnosti kultúrnou pamiatkou a 
nachádza sa v zbierkach Pohronského 
múzea v Novej Bani.

Ďalšími novobanskými rodákmi, 
ktorí patrili k bernolákovcom, boli 
osvietenec a ľudovýchovný pracovník 
Adam Veselý a banský úradník 
Michal Malatín, ktorý bol aj finančným 
podporovateľom a mecénom 
slovenských národných snáh.

Z obce Brehy pochádzal 
náboženský spisovateľ Jakub Troj, 

narodený v roku 1777, patriaci k mladšej generácii 
bernolákovcov. Bol aj členom Slovenského 
učeného tovarišstva.

V obci Hodruša – Hámre pôsobil ako evanjelický 
farár Anton Stróbl, ktorý bol propagátorom 
moderného hospodárenia v duchu osvietenstva. 
Napriek tomu, že bol evanjelikom, podporoval bernolákovcov. 

V Hronskom Beňadiku pôsobil v roku 1786 významný cirkevný 
hodnostár a veľký Slovák Alexander Rudnay (od roku 1819 bol 
ostrihomským arcibiskupom, v roku 1828 sa stal kardinálom). 
Uvedomelo sa hlásil za Slováka, bol podporovateľom hnutia 
bernolákovcov, aktívnym členom Slovenského učeného tovarišstva 
Úzko spolupracoval s vrcholnými osobnosťami obrodeneckého pohybu 
- A. Bernolák, J. Palkovič, J. I. Bajza, J. Kollár a P. J. Šafárik. Podporoval 
národnokultúrne snahy rakúskych Slovanov, najmä Chorvátov a 
Čechov, bol uznávanou autoritou súvekého slovanského sveta. 
Zaslúžil sa o vydanie prvého slovenského prekladu Biblie. Známy je 
svojím výrokom: „Slovák som a keby som bol i na Petrovom stolci, 
Slovákom ostanem.“ Je autorom 82 rôznych latinských a slovenských 
spisov. V Ostrihome začal s budovaním monumentálnej arcibiskupskej 
katedrály, kde je i pochovaný. Posolstvo jeho sociálneho cítenia je 
zhmotnené výrokom: „každému človekovi v tejto krajine - nech hovorí 
akýmkoľvek jazykom - treba dať potravu rovnakým dielom.“

Významným rodákom zo Žarnovice, ktorého radíme medzi 
bernolákovcov, bol Ján Zbrankovič (1754 - 1829). Bol jedným z prvých 
členov Slovenského učeného tovarišstva a šíriteľom bernolákovskej 
tlače. Napísal aj modlitebnú knižku. 

Niektoré fakty z národného života regiónu v 
štúrovskom období 
Publicista a národno-kultúrny pracovník Ján Miloslav Gerometta 
kaplánoval v rokoch 1847 - 1853 v Novej Bani. Bol pôvodne 
príslušníkom najmladšej generácie bernolákovcov, neskôr ako priamy 
účastník a podporovateľ slovenských národných snáh sa stáva verným 
stúpencom Ľudovíta Štúra. Prispieval do Orla tatranského, Národných 
novín a náboženskej tlače. Bol aktívnym členom Matice slovenskej 
Muzeálnej slovenskej spoločnosti, Spolku sv. Vojtecha a mecénom 
národných a kultúrnych podujatí.

V rokoch 1848 - 1850 pôsobil ako 
kaplán v Hodruši Hámroch známy slovenský 
jazykovedec, kodifikátor spisovnej 
slovenčiny Martin Hattala. Počas svojho 
pôsobenia v našom regióne dokončoval aj 
svoje dielo Grammatica linguae slovenicae 
collatae cum proxime cognata bohemica 
(Gramatika slovenského jazyka v porovnaní 
s českým). Toto dielo vydal v roku 1850 
na vlastné náklady v Banskej Bystrici. Bol 
autorom prvej slovenskej gramatiky a prvej 
ucelenej učebnice slovenského jazyka.

V Hodruši učiteľoval na cirkevnej škole 
evanjelik Gabriel Balkovič. Pôsobil ako 
kultúrny dejateľ – založil tu v roku 1847 
slovenskú verejnú knižnicu. Bol zberateľom 
ľudových piesní. Venoval sa rozvoju školstva a šíreniu slovenskej 
tlače. Prispieval aj do Štúrových Slovenských národných novín. Počas 
revolúcie v rokoch 1848 - 1849 rečnil na schôdzach v okolí a ako burič 
bol za to aj dvakrát uväznený. 

Do Slovenských národných novín prispieval ešte i ďalší obyvateľ 
Hodruše - Hámrov Krištof Schmidt.

V polovici 19. storočia pôsobil ako kaplán v Žarnovici Michal Hýroš. 
Neskôr sa stal riaditeľom biskupskej kancelárie v B. Bystrici, napokon 
prelátom a čestným prepoštom. Ako teológ sa hlásil k štúrovskému 
hnutiu. Bol autorom správ o stoličných zasadnutiach do Štúrových 
Slov. nár. novín. Písal i články a básne.

Do procesu národného obrodenia neprispievali svojím dielom však 
iba kňazi a učitelia v regióne, ale napr. aj remeselník, mlynár Jozef 
Danko zo Žarnovice, ktorý pôsobil v národnom duchu na prostý ľud a 
rozširoval slovenské tlačené slovo. Sám i prispieval do Slovenských 
novín.

(pokračovanie v budúcom čísle – matičné obdobie)
Pracovníci Pohronského múzea

 w Jazykovedec, kodifiká-
tor spis. slovenčiny Martin 
Hattala - 1848 - 1850 kap-
lánoval v Hodruši.

 w Ostrihomský arcibiskup, 
kardinál Alexander Rudnay - 
1786 - pôsobil v Hr. Beňadiku.
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Drevené variácie
15. apríl – 31. máj 2010 

Pohronské múzeum, Nová Baňa

Zaujímavou výstavou, ktorú Pohronské múzeum v Novej Bani 
pripravilo pre návštevníkov,  bude určite aj výstava nazvaná Drevené 
variácie, v ktorej sa prezentujú práce dvoch ľudí, ktorých spája 
neskutočná láska k drevu a ktorí začínali svoju cestu za umením 
opracovávaním samorastov nájdených v lese...

Jozef Košík / 1945/ obyvateľ Hronoviec v okrese Levice, povolaním 
zdravotník, milovník prírody a dreva...

Jeho láska k drevu je úzko spojená so zberom samorastov, ktoré 
s veľkým zanietením opracovával a tým v sebe stále viacej prebúdzal 
svoju obrazotvornosť a umelecké sklony.

Zlom nastal asi pred dvadsiatimi piatimi rokmi, keď si kúpil univerzálnu 
vŕtačku a vytočil pomocou nej svoj prvý svietnik. A potom ďalší a ďalší ... 

Jozefovi Košíkovi sa tak otvorili nové obzory pri práci s jeho milovaným 
drevom. Dal si podľa svojich predstáv zhotoviť točovku /sústruh/, na 

ktorej pracuje dodnes. 
Zameriava sa prevažne 
na figurálnu svietnikovú 
tvorbu, občas svoju 
zbierku doplní aj výrobou 
misiek.

Svoje výrobky 
dotvára moridlami, 
farbami i mosadzou, 
cínom, rôznymi 
textúrami, opaľovaním, 
olejovaním i lakovaním.

Majú úžitkovo – 
dekoratívny charakter. Aj 
napriek tomu, že je Jozef 

Košík samouk, jeho práce sú na vysokej profesionálnej úrovni.
Vystavoval v Hronovciach, Leviciach, Nitre i v Košiciach.
Inšpiráciu nachádza všade okolo seba, lebo ju hľadá otvorenými 

očami a veľmi citlivo. Je až neuveriteľné, koľko variácií je možné urobiť 
z jedného „dreveného valčeka“.

Peter Staník /1971/ rodák  z Hodruše Hámrov, kde prežil svoje 
detstvo, navštevoval základnú školu a vyštudoval stredné odborné 
učilište strojárske s maturitou, ktoré ukončil v roku 1989. Od roku 1991 
žije v Tekovskej Breznici, kde si založil svoju rodinu a žije tam doposiaľ. 
Jeho umelecké cítenie a túžba po tvorbe ho nútili hľadať smer, ktorý by 
vyhovoval  jeho naturelu a prostrediu, v ktorom žije. Prešiel cestou od 
maľovania obrazov, cez šitie kravát, ktorým vymýšľal originálne vzory 
a tvary ...V roku 1997 pri prechádzke v lese našiel zaujímavý samorast, 
ktorý ho tak veľmi zaujal, 
že sa pokúsil doma 
kuchynským nožíkom 
o jeho opracovanie...A 
prvé dielko bolo na svete...
Samozrejme, že sa 
postupom času ukázalo, 
že drevo je to, čo Peter 
Staník tak veľmi hľadal 
a čo ho napĺňa. Drevo 
a drevorezby mu učarovali 
a stali sa neoddeliteľnou 
súčasťou jeho bytia... Začal 
tvoriť, najprv len vyrezával 
rúčky na črpáky a sochy 
s ľudovým motívom...Vo 
svojej súčasnej tvorbe 
sa autor zameriava  výlučne na sochy, ktoré majú hlbokú myšlienku 
a moderný charakter...Už pod pseudonymom Peter Mydlo sa v roku 
2009 predstavil  na regionálnej súťaži Jarný salón v Žiari nad Hronom, 
odkiaľ jeho práce postúpili na celoslovenský salón Výtvarné spektrum 
v Humennom, kde sa odbornej porote najviac páčila plastika s názvom 
Sudičky.

Organizátori výstavy veria, že výsledky snaženia Jozefa Košíka 
i Petra Staníka budú odmenené záujmom návštevníkov tejto výstavy.

Helena Hudecová, Pohronské múzeum, Nová Baňa

Staré pohľadnice Novej Bane 
a stredného Pohronia

15. apríl – 31. máj 2010
V Pohronskom múzeu v Novej Bani  bola  slávnostne  otvorená 

výstava starých pohľadníc, ktorá vznikla intenzívnou zberateľskou 
aktivitou Ing. Jaroslava Brodzianskeho a doc. Ing. Ivana Herčku,CSc. 
a dostala pomenovanie podľa regiónov, s ktorými je úzko spätá – 

 Staré pohľadnice Novej Bane a stredného Pohronia.
Doc. Ing. Ivan Herčko, CSc. za svoje zberateľské začiatky 

považuje obdobie pracovného pôsobenia v Slovenskom banskom 
múzeu v Banskej Štiavnici a návštevu zberateľskej burzy, ktorú poriadal 
Klub zberateľov kuriozít koncom decembra 1978 v Prahe. Stretli sa tu 
malí i veľkí zberatelia, českí i slovenskí, ktorí zbierali staré pohľadnice 
s rozličnou tématikou...Vtedy sa mu dostala do rúk  pohľadnica Žiaru 
nad Hronom, ktorá bola vlastne prvým impulzom k dlhočnej zberateľskej 
vášni...

Ing. Jaroslav Brodziansky sa k zbieraniu pohľadníc dostal 
omnoho neskoršie, koncom roka 2007. Záujem o históriu regiónov, 
miest a obcí Slovenska premietal do hľadania starých pohľadníc 
na všetkých dostupných burzách. V roku 2009 sa však svoj široký 
zberateľský zámer rozhodol zúžiť na oblasť regiónov Žiar nad Hronom 
Žarnovica, Nová Baňa ...

Vznikla nielen bohatá a hodnotná zbierka, ale aj túžba predstaviť 
svoje zberateľské unikáty širokej verejnosti. Vďaka priateľstvu Jaroslava 
Brodzianskeho a Ivana Herčku si dnes môžu návštevníci tejto výstavy 
prezerať staré pohľadnice a putovať po obciach a mestách od Hronskej 
Breznice, Hronskej Dúbravy až do Hronského Beňadika. 

Zberatelia a realizátori výstavy sa rozhodli pre grafickú úpravu 
výstavy, v rámci ktorej použili kópie starých pohľadníc, aby výstava 
mohla putovať po ďalších mestách a obciach.

Dovedna 329 pohľadníc vytvára neopakovateľný, jedinečný, 
romantický obraz krajiny, poukazuje na priemyselný rozvoj, na 
významné umelecko – historické pamiatky a miestne dominanty...

Výstava je venovaná všetkým, ktorí v spomínaných regiónoch žili, 
žijú alebo tam aspoň vyrastali...Je venovaná všetkým, ktorí tieto regióny 
dôverne poznajú alebo spoznať chcú...

Helena Hudecová, Pohronské múzeum, Nová Baňa

Hrobárka Lojzka
Po štátnom zhabaní 

suchého mlyna Pod orechom, 
patriaceho Cibulkovcom, zriadili 
komunálne služby kamenárstvo. 
Z prerobeného starého mlyna 
som vídal zvláštny úkaz. Akýsi 
trojlístok, trojdohodu, trojčlennú 
skupinu.

Od našej hrobárky Lojzky, 
patrónky slovenských hrobárov, 
do vtedajšej kamenárskej dielne, 
dohodíš kameňom. Cez zimné 
mesiace denne chodila teta Lojzka 
na teplú vodu pre kozu Micu 
a capa Fedora.

Vedúcou tohto útvaru bola 
Lojzka s kandlou. Po pár metroch 
malý čierny krátkonohý psík 
známy pod menom Kuchtík. Šík 
vždy uzatváralo pretučnelé lenivé 
psisko menom Zožertík. Cez 
hlavnú cestu chodili prednostne. 
Každý účastník cestnej 
premávky bol povinný tolerantne 
dať prednosť pani hrobárke 
s červenou kvetovanou kandlou, 
s ktorou si občas prednosť pre jej 
trier vynútila. Nik ani nenaznačil, 
že by tu bývajúca hrobárka Lojzka (pokračovanie na str. 9)

prednosť nemala.
Raz pri obede kamenárov, 

šomrajúcich na tvrdý chlieb za 
hrobárkinej prítomnosti, sa Lojzka 
zamiešala do chlapskej vravy: ,,Na 
chlieb sa nikdy nenadáva a zachodí 
sa s ním ako s darom božím.“

Rozhovorila sa o prvej 
hospodárskej kríze.

 „Do chleba sa doma šrotovalo 
všetko, čo sa doma dorobilo. 
Rož, žito, jačmeň, ovos, zemiaky, 
polovánok, konský bôb. Chlieb bol 
jedlý i desať dní.“

Cez krízu teta Lojzka už 
dievčila a porovnávala dobu jej 
detstva. Apelovala na pokles 
morálky doby. Zamyslela sa 
a načrela do spomienok ešte jej 
matky a dodala: „Nech jej Boh dá 
večné odpočinutie.“  Začala príbeh 
a poviedku z hovorovej mytológiie 
podanú asi len v ústnom podaní. 
Napchávajúci kamenári zatíchli. 
Zatvorili ústa a otvorili uši. Počúvali. 
„Bolo to za čias, keď ešte Pán 
Ježiš a jeho Matka Božia chodila 
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Opýtali sme sa za vás Jaroslava Svetíka, jedného z organizátorov vlaňajšieho festivalu Pop - rock - fest Nová Baňa.

V minulom roku boli 
pozitívne ohlasy na prvý 
ročník festivalovej prehliadky 
amatérskych hudobných 
skupín spojený s motorkárskym 
podujatím Slnko - moto - zraz. 
Pripravujete sa už na ďalší 
ročník?

Samozrejme, že áno. Myslím 
si, že táto myšlienka oslovila 
nielen mladých, ale aj nás nie 
celkom mladých, no na rocku 
odchovaných. Treba povedať, že 
nikto z nás nemá z organizácie 
tohto podujatia materiálny úžitok, 
ale je to zmysluplný dôvod, prečo 
sa stretávať a nesedieť doma. 
Okrem nervov a napätia si pri 
tom užijeme aspoň kúsok srandy. 
Niektorí organizátori už pracujú od 
januára a iní sa pridávajú postupne. 
Veď dať do kopy takéto podujatie 
predovšetkým po finančnej 
stránke nie je jednoduché. Každej 
kapele, napríklad, prispievame 
na cestovné a snažíme sa aj o 
pohostenie. Zaplatiť sa musia 
prenájmy, poplatky, ocenenia a 
dôležitá je aj reklama. Dúfame, 
že nám vyjde aspoň jeden z 
predložených projektov a že ani 
v tomto roku sa k nám neobrátia 
chrbtom hudobní nadšenci z 
radov sponzorov. Podujatie bude 

mať základný rámec taký, ako v 
minulom roku. Jeho dejiskom bude 
opäť Tajch. Začne 30. 7. o 16,00 
hod. festivalovou prehliadkou, 
pri ktorej sa odprezentuje 10 
kapiel a deň bude ukončený 
retrodiskotékou. 31. 7. začne o 8,00 
hod. súťažou družstiev vo varení 
guláša. Mimochodom, súťažiaci 
sa môžu prihlásiť u p. Koristu na 
tel. č.: 0903 588 885. Pokračovať 
sa bude na obed registráciou 
motorkárov - účastníkov Slnko 
- moto - zrazu pravdepodobne 
na Námestí slobody. Nasledovať 
bude spanilá jazda motorkárov 
ulicami mesta na Tajch, kde budú 
pre nich pripravené ceny a chceli 
by sme nejaké súťaže. Potom 
bude vyhrávať predkapela Spirit 
z Rybníka. Druhý deň festivalovej 
prehliadky začne o 17,00 hod. a 
skončiť by mal niečo po polnoci. 
Samozrejme, že na celkovom 
programe sa ešte pracuje, ale už 
teraz vieme povedať, že chceme 
ísť do žánrovej pestrosti, aby si 
takpovediac každý prišiel na svoje. 
Mladí sa už môžu tešiť napríklad 
na naozaj vyzretú metalovú kapelu 
The Machines of God z Topolčian, 
na jej rýchle tempá striedané 
parádnymi sólovými prejavmi 
a nečakanými melodickými 
prechodmi. Zelenú nám dala 

už kapela Faderay z Martina s 
rovnako zvládnutými rockovými 
rytmami hraničiacimi s metalovým 
prejavom s prvkami gotického 
spevu výbornej speváčky. V 
tomto ročníku by sme mali mať 
zastúpenie aj z Čiech. Konkrétne 
sme si podali ruku s kapelou 
Wishlist z Opavy a s jej rockovým 
hudobným štýlom, ale v jednaní 
sme napríklad aj s kapelou Men In 
Age z Levíc, ktorá rockovú hudbu 
obohacuje blúzovými prvkami. 
Samozrejme, že dáme priestor aj 
slabším kapelám a aj v tomto roku 
odznie pár falošných tónov. To 
jednoducho k tomu patrí, a preto 
im všetkým za výkon zatlieskame. 
Naším snom je postupne sa 
prepracovať v budúcnosti k 

POP - ROCK - FEST

Mestská   školská   rada
Dňa 15. 4. 2010 sa stretli členovia MŠR na svojom zasadnutí, na 

ktorom schválili výročnú správu MŠR za rok 2009 a plán činnosti na rok 
2010. Na zasadnutí bola prítomná aj projektová manažérka Ing. Ľubica 
Rapčanová, informovala členov o pripravovanom projekte Partnerstvo, 
mládež , samospráva. Projekt zastrešuje IUVENTA, v súčastnosti je vy-
tvorený pracovný kolektív 10 členov z rôznych oblastí/ MsÚ, MsZ, IC, OZ 
- Blízko Teba, MsP, študenti/ ktorí mapuje slabé a silné stránky práce s 
mládežou v našom meste a tvorí koncepciu akčného plánu politiky mlá-
deže na roky 2010 - 2011. Výstupom projektu bude založenie mládežníc-
keho parlamentu v meste a jeho následná samostatná činnosť.

Členovia MŠR informovali o aktuálnom dianí v školách a zariade-
niach, ktoré zastupujú. Potešiteľná je správa o ukončení rekonštrukcie 
ZŠ Jána Zemana k 2. 9. 2010 a informácia o plánovanom vzdelávaní 
pre verejnosť v oblastiach IKT a cudzích jazykov, v učebni vybavenej 

INZERCIA

v rámci projektu aj na tento účel/ informovala Mgr. M. Považanová/. Už 
menej optimistická je informácia týkajúca sa ZUŠ, CVČ, a to navrhované 
zmeny legislatívy v oblasti financovania regionálneho školstva - návrh 
novely nariadenia vlády SR č. 668/2004 Z. z. v znení neskorších zmien 
a doplnkov o rozdeľovaní výnosu dane z príjmov, podľa  ktorej by ško-
la, zariadenie, prostredníctvom obce dostalo na jedného žiaka finančné 
prostriedky len jedenkrát, aj keď by žiak navštevoval viac odborov v ZUŠ 
alebo krúžkov v CVČ a v ŠSZČ.  Po školskom zákone ďalšie prekvape-
nie v oblasti školstva. Na rad prichádza samospráva, ZMOS, riaditelia 
škôl a zariadení aj pedagógovia, aby spolupracovali a návrh novely pri-
pomienkovali v prospech škôl, zariadení a žiakov / info. Mgr. Hatalová, 
Štullerová/. S pripravovanými oslavami 50. výročia založenia CVČ  obo-
známila členov E. Holubeková, o situácii v oblasti predškolskej edukácie 
informovala za MŠ J. Zimová.

Katarína Štrbová

rockovým dňom, počas ktorých 
by mesto žilo s motorkami, 
dobrou muzikou, dobrým jedlom 
a zábavou. Veď aj o tom je život. 
A v tomto smere vítame každého 
s dobrým nápadom alebo chuťou 
pomôcť. Škoda len, že mesto nemá 
dobudované vhodné priestory na 
takéto aktivity, lebo takto úspech 
nezáleží od nás, ale od počasia. 
My budeme pripravení. 

Svoje prípadné otázky 
a podnety v súvislosti s 
pripravovaným podujatím píšte na 
adresu: poprock@gmail.com. 
Jednotlivé hudobné skupiny sa 
dajú počuť kliknutím na konkrétnu 
kapelu v rubrike názory internetovej 
stránky: 
www.poprockfest.webnode.sk

NN

S Ú Ť A Ž    POKRAČUJE !
Neváhajte a zapojte sa do súťaže, ktorú vyhlásila redakcia 

NN - súťaž o novú hlavičku Novobanských novín. Návrhy 
môžete poslať e-mailom s označením „Nová hlavička NN“ 
prípadne priniesť osobne na CD, DVD nosiči do informačného 
centra v nekomprimovanom formáte (bmp, tif) s čo najvyšším 
rozlíšením. 

Výherca súťaže bude odmenený nákupnou poukážkou 
v hodnote 100 EUR, ktorú do súťaže venovala spoločnosť 
Knauf Insulation, s. r. o. Poukážku je možné použiť na nákup 
elektroniky podľa vlastného výberu.

Súťažné návrhy môžete posielať do 31. mája 2010. Súťaž 
bude vyhodnotená v júlovom vydaní Novobanských novín.

-red-
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Predstavujeme  Vám  CRABSLIDE
Každý, kto si našiel čas a v piatok  16. apríla 2010 o 19. hodine prišiel do 

kina Vatra vypočuť si koncert novobanskej  skupiny CRABSLIDE, na ktorý 
nás pozývali jej členovia formou vkusných plagátov, bol milo prekvapený 
a na konci aj výborne naladený. Skoro plná sála novobanského kina, 
ktorú zaplnili fanúšikovia všetkých vekových kategórií, predstavte si, 
usadených podľa veku, ako keby niekto pripravil zasadací poriadok, 
si vyžiadala niekoľkonásobný prídavok. A CRABSLIDE im ho dopriala. 
Bola som milo prekvapená, ako táto ešte málo známa skupina mladých 
chlapcov pripravila publiku nezabudnuteľný zážitok spevom, hudbou, 
sprievodným slovom, svetelnými efektmi - celkovým dojmom. Nedalo 
mi neosloviť lídra kapely Lukáša Holzera a položiť mu niekoľko otázok. 
Ochotne - so spevom a s úsmevom - ich zvládol. Tak teda- zoznámte 
sa, prosím .
História vzniku skupiny

„Po rozpade starej kapely SAPIENS som približne v septembri 
minulého roku oslovil Jakuba Čulíka, či by sme nenacvičili pár 
pesničiek v akustickom štýle. Potrebovali sme aj bass gitaristu, preto 
sme oslovili Mareka Svetíka. Neskôr sa k nám pridal gitarista Matúš 
Šurka. V tejto zostave sme odohrali koncert na Zimnej folkovej Novej 
Bani a vlastný koncert v podniku Pod pascou. Po tomto koncerte 
sme dospeli k názoru, že  k tomu aby kapela napredovala, musíme 
urobiť niekoľko personálnych zmien. Preto sme prijali nových členov 
Štefana Marka a Petra Kociana, ktorý nahradil Mareka Svetíka. V 
začiatkoch nám pomáhali naši rodičia. Osobitne by som sa chcel 
najviac poďakovať môjmu otcovi, ktorý nám zabezpečil vhodné 
podmienky na rozvoj kapely. Samozrejme, vďaka patrí aj 
Stanislavovi Švolikovi za finančnú a morálnu podporu.“
Predstav nám jednotlivých členov. Ako ste sa našli?

„Momentálna zostava kapely je 5 členov : Lukáš Holzer – spev, 
Matúš Šurka – hlavná gitara + vokály, Jakub Čulík – sólová gitara, 
Peter Kocian – basová gitara, Štefan Marko – perkusie. K hudbe sme 
boli vedení už od detstva. Poznáme sa už veľmi dlho a rozumieme si či 
už po stránke ľudskej alebo hudobnej. Niektorí členovia navštevovali 
ZUŠ, niektorí sa učili hrať na nástroji sami. Viacerí členovia spolu už 
v minulosti hrávali v lokálnych kapelách, avšak sme radi, že zostava 
kapely vyzerá teraz tak, ako vyzerá.  Na otázku, čo nás dalo dokopy, by 
som odpovedal len stručne: láska k hudbe.“

Predstav nám seba, kde sa vzal ten talent, úspechy, 
neúspechy?

„Moje meno je Lukáš Holzer, mám 21 rokov a milujem hudbu. Prvé 
náznaky zvukov z mojich úst, ktoré sa pomaly začali podobať na tóny, boli 
niekedy, keď som mal asi 5 rokov. Oficiálne som sa spevu začal venovať, 
keď som nastúpil do ZŠ a zároveň do ZUŠ v Novej Bani. Čo sa týka 
otázky, po kom som zdedil svoj talent, odpoviem asi len toľko, že zrejme 
po starkej. Moje nadanie objavili moji rodičia, keďže ma počuli si doma 
pospevovať. Hodnotiť moje úspechy alebo neúspechy je veľmi ťažké. 
Za svoj doterajší najväčší spevácky úspech považujem umiestnenie v 
tretej Superstar, kde som sa  dostal na hranicu 60 najlepších z celého 
Slovenska. Čo sa týka neúspechov, síce to možno vyznie sebavedome, 
ale zatiaľ nemám žiadne. Uvidím, čo mi prinesie budúcnosť.“

Ako vznikol názov ?
„Vymyslieť názov kapely je vždy náročná věc, preto názov 

CRABSLIDE vznikol po vzájomnej dohode medzi členmi kapely. Je taký, 
aký je a pre nás má určitý význam. V podstate vznikol náhodou.“  

Aký je váš repertoár, čo najradšej brnkáte?
„Repertoár kapely pozostáva v prvom rade z hudby, ktorá sa páči nám 

všetkým. Jedná sa prevažne o staršie rockové hity ,ale aj novšie hrané 
v našom prevedení. Každá skladba sa však vždy dôkladne vyberá. Do 
repertoáru patria aj skladby z našich vlastných rúk. Nové skladby čoskoro 
uzrú svetlo sveta, na čo sa veľmi tešíme. Skúšame každý týždeň, cez 
víkendy v Hron pube, kde máme na tento účel vyhradenú miestnosť, za 
čo sme veľmi vďační. Keďže sa kapela rozbehla na plno len nedávno, 
koncerty máme prevažne v blízkom okolí, avšak už sú potvrdené akcie 
aj  v rámci Slovenska.“

Váš prvý koncert v Novej Bani - kto pripravoval scenár? A 
prečo len jedna pieseň v rodnom jazyku?

„Scenár a príprava na koncert sa v kapele vždy dôkladne prediskutuje. 
Stále sa snažíme vymyslieť niečo nové a originálne. Našim cieľom je 
to, aby každý náš fanúšik odchádzal z koncertu s dobrým pocitom a 
nadšením. Do budúcna takisto pripravujeme nové prekvapenie týkajúce 
sa  pódiovej show.  A prečo len jedna pesnička v slovenskom jazyku? 

Hrobárka Lojzka
(dokončenie zo  str. 7)
i po zemi a šírili pravdu o troch 
božských osobách a pravdách 
nadpozemských. Tu videl Pán 
Ježiš, ako jedna žena čistí malé 
dieťa, ktoré práve ukončilo akt 
vyprázdňovania telesného traktu 
(Lojzka tento akt zrýchlila jedným 
slovom). Keďže mať nemala 
po ruke lopúch či iné čistiace 
prostriedky, asi nebolo vody ani 
plienok, či pampersky, „či čvô“, 
použila podevník, posúch, placku 
či ako to vtedy volali. Uvidel to Pán 
Ježiš a zaujal stanovisko.“

Hrobárka Lojzka, tiež 
pohrešená nesprávnym postupom 
matere fafrnka zapravdila, že to 
bolo správne rozhodnutie Pána 
Ježiša, ktorý sa pri pohľade na lán 
pšenice pohol tým smerom. Vzal do 
ruky pšeničné steblo, pouvažoval, 
poradil sa s otcom všemohúcim, 
steblo slamy, obťažkané už od 
zemi úrodou, zrnom a plevami, 
chcel ošôchať klas po celej 
výške, to aby potrestal ľudstvo za 
potupenie Božieho daru.

Matka Božia, tušiac zámery 
syna Božieho, uchopila svojou 
malou rúčkou vrch stebla klasu 
a zaprosila syna: „Zľutuj sa, 
Synu, nad svetom a aspoň pre 
mačky a psov nechaj niečo, aby 
nepohynuli hladom.“ Tak alebo 

nejak podobne sa zachovala naša 
dobrotivá Matka. Čo sa jej zmestilo 
do ruky, s tým sa má ľudstvo 
podeliť sa zvieratkami.

 „Z potu tváre si dorob chleba, 
ľudské stvorenie!“ zvolal Ježiš. 
Odvtedy klasy obilia sú iba na 
ľudskú dlaň, hrsť, ostatné odvtedy 
je iba holá slama.

Lojzka očami kontroluje 
dopad jej múdrych slov na tvrdých 
kamenárov. Dodáva: „Niekto 
múdry, čo skladal modlitbu 
Otčenáš, pevne zakotvili: Chlieb 
náš vezdejší (každodenný) daj 
nám Bože dnes...“ Dodáva: „Nech 
je odpustené žene, veď i my 
odpúšťame svojim vinníkom.”

V ten deň mala Mica a Fedor 
o niečo chladnejšiu vodičku. Čože 
už, keď sa ich gazdiná trošku 
opozdila. Podelila sa o životné 
pravdy a potvrdila potrebu chleba. 
A malú úctu nie iba ku chlebu, ale 
i ku všetkým Božím darom, ktoré 
„štedrosťou Božou užívame“.

Chcem zvolať: „Tetka Lojzka, 
vstaňte z hrobu a poučte nás 
hriešnych, ako si máme v terajšej  
globálnej kríze počínať. Vašu 
múdrosť potrebujeme my, 
prázdnohlaví mudrci...“

Štefan W. Slameníkov

Jednoducho preto, že štýl hudby, ktorý sa nám páči a ktorý radi hráme sa 
veľmi v slovenskej hudbe nepreferuje, a preto sme radšej za angličtinu.“

Vaše smerovanie, blízka budúcnosť, sen?
„Určite sa chceme muzike venovať aj naďalej a robiť hudbu, ktorá 

teší nás aj ľudí. V budúcnosti by sme chceli čo najviac koncertovať, písať 
vlastné skladby a svojou muzikou osloviť čo najväčšie množstvo ľudí, čo 
je dosť ťažká úloha. Myslím, že snom každého z nás je dostať sa do bodu, 
keď sa budeme môcť hudbou živiť, avšak na Slovensku je mimoriadne 
ťažké takýto sen zrealizovať, preto ostávame nohami pevne na zemi a len 
robíme to čo nás najviac baví, hudbu.“

Sny sa majú plniť a my to týmto talentovaným chlapcom želáme, 
držíme palce a tešíme sa na ďalšie vystúpenia. Za rozhovor ďakuje

Katarína Štrbová 
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Na Velikú noc najeme sa moc...
Jar je pred dverami a s ňou Veľká noc, preto sa dnes v školskom 

klube či v družine začneme na ten čas pripravovať. Môžeme namietať, 
či to nie je skoro. Nie je, veď treba všeličo pripraviť. Narezať vetvičky, 
aby v teple napučali a rozkvitli, do vhodnej nádoby zasiať jačmeň ale-
bo trávu, sústrediť materiál, pomôcky a potom realizovať nápady, ktoré 
nám pomôžu vytvoriť krásnu jarnú atmosféru. Predovšetkým potrebujeme 
prázdne vajíčka, z ktorých urobíme kraslice. Techník je veľa. Môžeme ich 
vyfarbiť fixkami alebo anilínkami a potom natierať bezfarebným lakom. Z 
bielych vajíčok urobíme mramorové kraslice aj tak, že ich obvinieme pásik-
mi krepového papiera sýtych farieb a obalíme mokrými handričkami podľa 
potreby a ešte navlhčíme a jemne v rukách pritlačíme. Po chvíli vajíčko 
rozbalíme a necháme uschnúť. 

Rôzne piesne, veršovanky, zvyky, obrady patrili ku koloritu každej de-
diny. Dnes sa, žiaľ, z nášho života vytrácajú. Aby sa z nás nestali ľudia bez 
minulosti, rozprávajme sa pri práci s deťmi aj o tom dávnom minulom. Starí 
Slovania vítali príchod jari najrôznejšími obradmi. Tie mali predovšetkým 
zabezpečiť dobrú úrodu, zdravie ľudí i domácich zvierat, očistu človeka, 
obydlia i celého chotára, najmä však očistu obce od zlých síl. Dosahova-
li to rôznymi prostriedkami. Okrem zelených prútov to boli vajíčka, ktoré 

MEDIFORM, s. r. o. - neštátne zdravotnícke zariadenie, Nová Baňa

V objekte bývalej nemoc-
nice s poliklinikou (v pries-
toroch bývalého detského 
a interného oddelenia) sa v 
súčasnosti nachádza  ME-
DIFORM, s. r. o. - neštátne 
zdravotnícke zariadenie, 
Nová Baňa. Objekt prešiel za 
posledné dva roky rozsiahlou 
rekonštrukciou a výstavbou, 
zmodernizoval svoje vybave-
nie. V súčasnosti môžu pa-
cienti zo širokého regiónu v 
moderných priestoroch vyu-
žívať služby týchto ambulan-
cií  - chirurgická, sonografic-
ká, ORL (krčná), všeobecná, 
interná, ortoptická, ako aj 
oddelenie RDG (röntgen) a 
FBLR (rehabilitácia). Spoloč-
nosť MEDIFORM, s. r. o., sa 
snaží zlepšovať poskytované 
zdravotnícke služby  pro-
stredníctvom investícií do no-
vého prístrojového vybave-
nia. Od marca je pacientom k 

dispozícii špičkový sonograf  MyLab50 vybavený najmodernejšou techno-
lógiou s možnosťou vysokokvalitnej diagnostiky. Sonograf má široké vyu-
žitie, ale bude využívaný najmä na diagnostiku ochorení orgánov brušnej 
dutiny a tiež v diagnostike ochorení ciev a mäkkých tkanív – štítna žľaza. 

Výraznou premenou prešla rehabilitačná časť, ktorá je v pôvodných 
priestoroch, ale v súčasnosti svojím vybavením spĺňa náročné kritériá. 
K dispozícii je tu magnet, parafín, Neurodyn D1, D2, biolaser, ultrazvuk, 
novinkou je vodoliečba. Stačí, ak pacient prinesie výmenný lístok od 
svojho obvodného leká-
ra, neurológa, prípadne 
ortopéda a po individuál-
nom vyšetrení mu rehabi-
litačná lekárka naordinuje 
liečbu, ktorú hradia zdra-
votné poisťovne.  

Myšlienka, že šport a 
zdravie k sebe nerozlu-
čne patria, nie je nová a 
túto filozofiu presadzuje 
aj vedenie  MEDIFORM, 
s. r. o. V nových priesto-
roch je preto okrem zdra-
votníckych zariadení s 
výkonmi hradenými pois-

Zoznam telefónnych čísiel v  
MEDIFORM, s. r. o., Nová Baňa

Chirurgická ambulancia       0911 112 067
Sonografická ambulancia     0911 112 069
RDG oddelenie                      0911 112 072
FBRL                                      0911 112 068
ORL ambulancia                    0911 112 078
Ortoptická ambulancia         0910 799 112

ťovňami verej-
nosti k dispo-
zícii aj objekt 
na šport, kde 
nájdete špič-
kovo vybave-
né fitness cen-
trum vhodné 
na posilňova-
nie, redukciu 
hmotnosti a v 
telocvični nad 
ním je pries-
tor na aero-
bik, strečing 
cvičenie s fit 
loptami a pod.  
Obľúbeným a 
často navšte-
vovaným je welness centrum, kde je fínska, parná a infra sauna, vírivka 
(jaccuzzi), solárium, masážne kreslá, vibračná plošina DREAM HEAL-
THER, ktorá redukuje hmotnosť a odstraňuje celulitídu a relaxačná miest-
nosť. Tieto nadštandardné služby sú  verejnosti k dispozícii za poplatok. 
Komplex platených služieb dopĺňa moderná Reštaurácia 112.

Na vrchných poschodiach budovy sa nachádzajú zrekonštruované 
izby. Každá  má vlastnú kuchynskú linku, sociálne zariadenie, jedno, 
maximálne dve lôžka, chladničku, mikrovlnku, TV, takže sú riešené poly-
funkčne, aby objekt mohol slúžiť na rôzne účely.  Zástupcovia firmy ME-
DIFORM s. r. o. rokujú predbežne so zdravotnými poisťovňami, pretože 
jednou z možností je zriadiť v objekte rehabilitačné lôžka vzhľadom na 
novovybudovanú, dobre vybavenú rehabilitáciu.  Všetky aktivity, úsilie a 
rokovania so zdravotnými poisťovňami MEDIFORM, s. r. o., smerujú pre-
dovšetkým k obnoveniu  ústavnej zdravotnej starostlivosti, t. j. poskytova-
nie zdravotnej starostlivosti v lôžkovej časti. Či sa to podarí, bude závisieť 

od ďalších rokovaní.  Rokovania prebiehajú aj 
so sociálnou poisťovňou o možnostiach zriade-
nia sociálnych lôžok pre starších občanov. 

Text a foto: -vap-

symbolizovali plodnosť, obnovenie, nepretržitosť života, oheň s vodou ako 
magicko-očistné prostriedky. Niektoré druhy jedál, napr. prívarky z mladej 
zeleniny (zvyčajne žihľavy, špenát) mali upevniť zdravie a silu. Obilninové 
pokrmy mali mať pozitívny vplyv na úrodu, bravčové mäso zase prinášalo 
bohatstvo.

Spomínané obrady začínali Kvetnou nedeľou, keď kvitnúce vŕbové 
prúty kňaz posvätil modlitbami, kadidlami, svätenou vodou. Dievčence 
chodili po dedine k známym s vŕbou ozdobenou krepovým papierom a 
spievali pieseň:

Kvetná nedeľa, kde si kľúče podela,
dala som, dala svätému Jánu, aby odomkol zelenú bránu, 
brána zelená, zvyše kolená, zelená je vŕba, vŕba zavíjaná.

Pod orieškom, orieškom strúhal Janík nožíčkom,
tam na lúke na zelenej, zelená je vŕba zavíjaná. 

Na Zelený štvrtok sa umývalo v potoku vždy pred východom slnka. 
Gazdiné museli v tom čase vyzametať, vyčistiť celý dom a vyumývať 

(pokračovanie na str. 11)
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...šibi-ryby- mastné ryby...
Kolobeh času sa nedá za-

staviť. A tak po zime prišla jar. 
K nej neodmysliteľne patria 
sviatky jari – Veľká noc. Veľké 
upratovanie, zdobenie kraslíc a 
pletenie korbáčov sú súčasťou 
príprav k jej uskutočneniu.

Aby deťom čas očakávania 
rýchlejšie plynul, navštívila pani 
Holá s dcérou kolektív 1. B 
triedy. Tak ako pred Vianocami 
i poslednú stredu pred Veľkou 
nocou prišli s priehrštiami 
dobrej nálady. Okrem nej 
priniesli hŕbu vŕbového prútia, 
už známy pedig, potrebné 

Škola v prírode
V dňoch od 14. 3. do 18. 3. sa žiaci zo Základnej školy Jána Zemana 

v Novej Bani zúčastnili školy v prírode. Tri piate ročníky a druhá B. trieda 
sa v nedeľu 14. 3. vydali na cestu za novými zážitkami. Cieľom bola 
chata U Daniela (Repište) v príjemnom prostredí Štiavnických vrchov. Po 
ubytovaní a zoznámení sa s animátormi čakal na deti program, uvítacia 
diskotéka. Náplňou ďalších  dní bolo prepojenie klasického vyučovania 
s hrami a poznávacími aktivitami. Doobeda žiaci absolvovali výučbu so 
svojimi učiteľmi a poobede sa mohli za asistencie animátorov ponoriť do 
sveta hier. Zmerali si silu s dospelými v hre Malí verzus veľkí, vyskúšali si 
odvahu v nočnej hre, spoznali región v hre na agentov, vyskúšali šťastie 
v simulovanom kasíne a mali možnosť realizovať sa pri rôznych iných 
zábavných činnostiach. Šikovní výhercovia dostali sladký darček. Turistika 
a kúpanie sa v termálnych prameňoch v Sklených Tepliciach pomohli udržať 
telo v kondícii a zároveň poskytli priestor na vybláznenie sa a spálenie 
kalórií z výbornej stravy. 

Čas určený na pobyt utiekol ako voda a všetci zúčastnení odchádzali z 
Repišťa plní dojmov, skúseností i so želaním, aby si mohli takýto príjemný 
týždeň zopakovať.

Zážitky našich žiakov
Bola nedeľa 14. 3. 2010. Išli sme do školy v prírode v Repišti. S mojimi naj 
kamarátmi sme boli na izbe 103. Program začal o 19: 00 h. Vstávali sme o 
7:30 h a vyučovanie končilo o 12: 00 h. Mne sa najviac páčila hra Kasíno 
Las Vegas a nočná hra. Animátori a učitelia boli k nám dobrí. Boli sme aj na 
prechádzke pri dvojkríži. Spoznali sme nových ľudí, videli okolitú prírodu. 
Dňa 18. 3. nastal najhorší deň pobytu, odchádzali sme z Repišťa domov do 
našej milovanej Novej Bane. 

Matúš Líškay, 5. A
Do školy v prírode sme išli 14. marca 2010. Stretnutie sa začalo pri obchode 
Lidl o 15:00 h. Odtiaľ sme vyrazili do Repišťa, kde nás už čakali animátori 
a Veľký brat. Ráno sme vstávali o 7:30 h, potom sme mali raňajky, po nich 
sme sa učili a o 12: 00 h sme obedovali. Strava bola vynikajúca, takže som 
sa vždy dosýta najedla. Potom sme mali program. Šli sme sa prejsť alebo 
sme hrali rôzne hry: Malí kontra veľkí, Vírus, Kasíno Las Vegas. Večera 
bola dobrá, po nej sme mali diskotéku. Tam sme tiež hrali hry - Molekuly, 
Kocky, Sochy, hru s palicou. Pred spaním nás niekedy strašili prezlečení 
animátori. Jeden večer chodil pán učiteľ po balkóne ako múmia a hrozne 
klopal na dvere. 18. marca 2010 sme išli domov.

Na Velikú noc najeme sa moc...

všetok používaný riad v domácnosti. Najvýznamnejším úkonom na Veľký 
piatok bolo stieranie rosy. Žena zobrala trakovú plachtu, rozprestrela ju 
na lúku a ťahala hovoriac: „Beriem úžitok, ale nie všetok.“ Čím viac rosy 
do plachty nazbierala, tým lepšie jej kravy dojili. V ten deň pamätali aj na 
iné domáce zvieratá – značkovali ovce, zaniesli do mraveniska hrudu soli, 
aby sa ovce držali v kŕdli, kozám dávali po vajíčku, aby mali veľa mlieka.

Na Veľký piatok sa nič nesadilo, pretože v ten deň sa nesmie zem 
hýbať. Jedli sa skromné pôstne jedlá, ale už sa začali pripravovať pokrmy 
na nedeľu a pondelok. Vo veľkonočných obradoch mal významnú funkciu 
oheň. 

Novým oh-
ňom zapálili 
večnú lampu 
a veľkonočnú 
sviecu zvanú 
paškál. Lampy 
naplnili novým 
olejom a zvyšky 
starého spálili 
pri kostole. Ľu-
dovo sa tento 
obrad nazýva 
pálenie Judá-
ša. Uhlíkom z 
nového ohňa 
pripisovali ľu-
dia magickú – 
ochrannú silu. 
S takýmto uhlí-

kom na lopatke napr. tri razy obehli dom, aby bol chránený pred povodňou 
alebo vyhasnuté uhlíky dávali pod povalu, aby chránili dom pred požiarmi. 

Na Veľkonočnú nedeľu v niektorých oblastiach Slovenska 
dospievajúcim dievčatám po prvý raz založili partu, ktorú nosili každú 
nedeľu, až kým sa nevydali. V mnohých oblastiach bolo zaužívané 
svätenie jedál v kostole. Všeobecne platilo, že sa jedlá pripravované 
niekoľko dní jedli až v nedeľu na obed. Stôl bol prikrytý bielym obrusom, 
na ňom bol chlieb, ktorý sa nesmel v ten deň odkladať. Prvým chodom 
bolo varené vajíčko, ktoré gazda rozdelil medzi všetkých prítomných. Malo 
ochrannú moc pred zlými silami. Potom to boli jedlá z bravčoviny – šunka, 
klobásky, huspenina.

Masť z uvarenej šunky sa odkladala ako liek. V niektorých oblastiach 
jedli jahňacinu a hydinu, z údeného mäsa, vajec a žemlí upečenú pečku, 
z podobnej masy v plechovej alebo hliníkovej forme upečeného baránka. 
Všetci sa mali dobre najesť, čím symbolicky vyjadrili túžbu, aby boli sýti 
po celý rok.
Hovorí o tom riekanka:

Na Velikú noc najeme sa moc.
Veď keď príde ducha, bude do pol brucha.

Text a foto: Blažena Miháliková

(dokončenie zo  str. 10)

náradie, ukážky 
v ý r o b k o v . 
S pomocou 
návštevníčok 
si každé dieťa 
uplietlo korbáčik 
a ozdobilo ho 
stužkami. Za 
u s i l o v n o s ť , 
t r p e z l i v o s ť 
a šikovnosť 
si malí 
r e m e s e l n í c i 
o d n á š a l i 
domov kuriatko 
sediace v 

hniezde. Na záver stretnutia si deti 
zopakovali a naučili sa niekoľko 
riekaniek patriacich k veľkonočnej 
šibačke. Pružnosť svojich výrobkov 
si prváci vyskúšali na tetách 
upratovačkách. Všetky korbáčiky 
obstáli, a tak sa stali súčasťou 
výbavy malých šibačov.

V mene žiakov 1. B triedy Zá-
kladnej školy Jána Zemana, ich ro-
dičov, ale i svojom, ďakujem starej 
mame pani Holej a mame pani Bu-
dinskej za preukázanú trpezlivosť, 
dobrú náladu, čas a prinesený ma-
teriál. 

Text a foto: Mgr. Z. Jaššová

w Foto: -škola-
Terezka Štrbová, 5. C
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MATERSKÉ CENTRUM

MÁJ

PRÍĎTE MEDZI NÁS !!!
MC Gašparko, Nábrežná 2, Nová Baňa, sídlime v MŠ

OZNAMUJE
NOVINKA
Od apríla do konca roka 2010 poskytujeme pre našich návštevníkov, 
ktorí sú poistencami VšZP, 10 % zľavu na bežný vstup do MC. Zľavu 
neposkytujeme na žiadne iné služby a uplatniť si ju môžete len po 
preukázaní sa preukazom poistenca danej poisťovne (matky alebo 
dieťaťa).
8. 5. 2010 v čase od 14.30 – 18.00 hod. Míľa pre mamu s bohatým 
programom – čítajte plagáty k podujatiu.
14. 5. 2010 o 16.00 hod. - 5. narodeninová oslava pod názvom 
Gašparkoviny  - zábavné popoludnie plné súťaží spojené s prekvapením 
od Gašparka a sladkou odmenou na záver.
31. 5. o 16.00 hod. – oslávte s nami MDD divadelným predstavením 
O dvoch neposlušných princeznách v podaní bábkového divadla 
Svetielko z Nitry, vstupné do herne 1 €/rodina.
MAMIČKA, ZACVIČ SI – každý druhý pondelok o 17.00 hod. v 
materskom centre, t. j. v máji 10. a 24. 5. 2010. 
Nechajte stres za dverami a športujte s nami v dobrej nálade. Deti môžu 
cvičiť s nami alebo sa pohrať v herni. Poplatok za cvičenie: 1 €/hod.
SKÁKACIA STREDA – vždy v stredu od 12.00 hod. – do 18.00 hod. za 
slnečného počasia čaká na vás na terase náš nafukovací hrad. Príďte 
sa k nám vyšantiť a zaskákať si!
TVORIVÉ DIELNE PRE NAJMENŠÍCH – každý štvrtok od 10:00 do 
12:00 hod. Príďte si pocvičiť pršteky a fantáziu, lepíme, maľujeme, 
navliekame, odtláčame, striháme. Náročnosť je primeraná veku 
prítomných detí. 

CVIČENIE PRE BUDÚCE MAMIČKY a oteckov – jednorazová 
individuálna psychická a fyzická príprava na pôrod s pôrodnou 
asistentkou. Témy: 1. príznaky pôrodu; 2. jednotlivé pôrodné doby; 3. 
nácvik dýchania; 4. nácvik tlačenia; 5. popôrodné obdobie + dojčenie. 
Termín prednášky v rozsahu 80 - 90 min. si môžete dohodnúť na t. č.: 
0907/569 153. Prípravu je vhodné absolvovať od 30. týždňa/ cena 15 €. 

ĎAKUJEME:
- p. Ing. M. Laukovej za príjemne strávené popoludnie v znamení Feng 
Shui,

- všetkým účastníkom, organizátorom, vystupujúcim deťom, sponzorom 
a partnerom podujatia Míľa pre mamu – bližšie už v nasledujúcom čísle.

Interaktívna tabuľa v našej materskej škole
V rámci projektu Elektronizácia 

a revitalizácia materských škôl 2009 
bola v Materskej škole na Štúrovej 
ulici v Novej Bani inštalovaná inter-
aktívna tabuľa.

K tabuli sme si zabezpečili 
softvér Alík – Než pôjdem do 
školy. Je to súbor výučbových hier 
a primeraných poznávacích aktivít, 
ktoré sú zamerané na osvojenie 
a precvičenie základných znalostí 
a zručností, potrebných na úspešný 
vstup so školy. Dej aplikácie je 
umiestnený do záhrady v okolí 
domčeka psa Alíka, ktorý je spriev-
odcom a kamarátom.

Deti si osvojujú poznatky o far-
bách, rozlišujú geometrické tvary, 

určujú počet, poznávajú čísla. 
Alík s nimi precvičuje orientáciu 
v priestore – hore, dolu, vpravo, 
vľavo, predo mnou, za mnou. 
Správnu odpoveď pochváli, pri ne-
správnej pobáda deti k ďalšiemu 
hľadaniu. Rozvíja tým logické 
myslenie detí, reakcie na slovné 
pokyny i zručnosti v ovládaní 
počítača.

Aktivity pri tabuli deti veľmi zau-
jímajú. Tešia sa, že môžu ovládať 
pohyb a premiestňovanie objek-
tov na tabuli elektronickým perom, 
čakajú, čo im Alík povie a úspech 
vyvolá v nich pozitívny emocionálny 
zážitok, rozvíjajú si zručnosti v ovlá-
daní modernej techniky.

Svet zvierat približuje deťom 
Vševedkove safari. Jeho obsah 
je rozdelený do dvoch častí. 
Encyklopedická časť predstavuje 
deťom sto zvierat z celého sveta, 
od jedného pólu k druhému. Ku 
každému zvieraťu je obrázok 
v komiksovej verzii, fotografický 
materiál, názov, zaradenie do 
živočíšnej triedy, mapka výskytu, 
typické prostredie, kde zviera 
žije, čím sa živí i jeho hlasový 
prejav. Zábavná časť obsahuje 
hry, v ktorých si deti overujú svoje 
znalosti, zdokonaľujú si postreh, 
predstavivosť i vnímanie zvukov.

Za to, že môžeme v našom 
výchovno-vzdelávacom procese 
využívať moderné technológie 

ďakujeme pani primátorke Mgr. 
Anne Mihálikovej, ktorá iniciovala 
náš vstup do projektu a Ing. Ľubici 
Rapčanovej, ktorá projekt spraco-
vala.

Text a foto: -BŠ-

Čo nového v ZŠ sv. Alžbety
Počas veľkonočných prázd-

nin sa učitelia z trinástich škôl 
Banskobystrickej diecézy stretli 
na Metodickom dni v Banskej 
Štiavnici. Stretnutie sa začalo 
svätou omšou za účasti di-
ecézneho biskupa Mons. Ru-
dolfa Baláža. Učitelia si vypočuli 
prednášku, ktorú viedol hovorca 
Konferencie biskupov Slovenska 
CSILic. Jozef Kováčik. Prednáška 
sa týkala médií a súčasného, 
často negatívneho postoja médií 
k cirkvi. Po prednáške pracovali 
učitelia vo vybraných sekciách, 
kde sa podelili o skúsenosti s ko-
legami z iných škôl, prípadne sa 
dozvedeli nové informácie.

Dňa 7. apríla oslávili učitelia 
Banskobystrickej diecézy Deň 
učiteľov katolíckych škôl vo 
Zvolene. Svätú omšu opäť cele-
broval  Mons. Rudolf Baláž. Po 
svätej omši sme sa presunuli do 
divadla, kde pán biskup spolu s 
riaditeľkou Diecézneho školského 
úradu Mgr. Jankou Brázdilovou 
ocenil učiteľov jednotlivých škôl.  
Ocenenie si za našu školu  pre-
vzali Mgr. Klára Barancová a Ing. 
Júlia Hrmová. Potom sme si v 
podaní skvelých hercov Divadla 
J. G. Tajovského vo Zvolene poz-
reli nádherné predstavenie Šofér 
slečny Daisy. Na záver sme sa 
stretli pri spoločnom slávnostnom 
obede v divadelnej reštaurácii.

V apríli pokračovali celoden-
né duchovné obnovy pre žiakov 
6. a 8. ročníka, ktoré viedli naše 
rehoľné sestry Františka,  Samu-
ela  spolu s pánom kaplánom Š. 
Čunderlíkom. Ohlasy žiakov boli  
veľmi pozitívne.

Veľmi významným dňom bol 
pre deviatakov 18. apríl, keď pri-
jali sviatosť birmovania.

V CVČ v Novej Bani sa 
konalo okresné kolo biologickej 
olympiády. Boli sme jedinou 

školou v okrese, ktorá sa 
olympiády zúčastnila. Svoje 
vedomosti si preverilo 11 
žiakov, ktorých umiestnenie boli 
nasledovné:
Botanika: 1. miesto:  Bernadeta 
Šuhajdová,  2. miesto: Matina 
Luscoňová
Zoológia: 1. miesto:  Paulína Pol-
cová,  2. miesto: Patrícia Štrbová 
Geológia: 1. miesto: Veronika 
Tencerová, 2. miesto: Barbora 
Šipikalová. 

Uvedení žiaci nás budú 
reprezentovať v krajskom kole 
súťaže 11. 5. v B. Bystrici.

V Žarnovici sa konalo okresné 
kolo Pytagoriády, kde sa darilo 
najviac Petrovi Burskému (7. roč.), 
ktorý vo svojej kategórii zvíťazil 
a postúpil do celoslovenského 
kola.  Adam Štuller (6. roč.)
obsadil 3. miesto.

V regionálnom kole  súťaže v 
prednese poézie a prózy  známej 
pod názvom Hviezdoslavov 
Kubín zvíťazila Ema Štullerová 
(3. roč.), ktorá postupuje do kra-
jského kola.

Najmladší žiaci si zmerali sily 
vo futbalovom turnaji MC Donald 
Cup v Brehoch. Obsadili pekné 3. 
miesto.

Deň Zeme si pripomíname 
22. apríla. V rámci tohto dňa sme 
sa rozhodli vyčistiť okolie školy i 
odľahlejšie časti mesta (Kalvária, 
Kohútovo, Gápeľ) od odpadkov 
i starého lístia a konárov. Od 
mestského úradu sme dostali 
18 vriec na komunálny odpad a 
všetky sme ich zaplnili. Do akcie 
sa zapojili všetci žiaci spolu 
so svojimi učiteľmi. I takýmto 
spôsobom chceme naše deti 
viesť k ochrane prírody i k tomu, 
aby im záležalo na tom, ako 
vyzerá okolie našej školy i celé 
mesto.

 PaedDr. Monika Solčanová
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Návšteva 
Liptova

Vedenie DO FÉNIX zorgani-
zovalo opäť pútavý vlastivedno 
- turistický výlet.. Apríl – mesiac 
lesov, dni ochrany prírody, Deň 
Zeme. Toto všetko nás inšpirovalo 
zavítať do krásnej prírody, navštíviť 
expozíciu vtáčích búdok v roz-
právkovej vtáčej záhrade u p. Ing. 

Miroslava Sanigu, CSc., PhD. Cieľ 
nášho výletu bol v rázovitej obci 
Liptovské Revúce. Zaujímavé roz-
právanie a prehliadka 132 vtáčích 
búdok a 60 veľkých kŕmidiel  
účastníkov výletu  zaujala. 

V popoludňajších hodinách sme 
sa zastavili pri prameni v Koryt-
nici.  Program pokračoval v areáli 
Habakuky na Donovaloch, kde 
nám mladí nádejní herci priblížili 
známe Dobšinského rozprávky a v 
tvorivých dielňach si deti vyskúšali 
svoju šikovnosť a nápaditosť.

Záver výletu patril návšteve 
plavárne v Žiari nad Hronom. Pre-
pravu zabezpečil p. Pavol Štrba, 
finančne podporil  Mestský úrad v 
Novej Bani.

Plní krásnych dojmov a zážitkov 
sme sa vo večerných hodinách lúčili 
so slovami: „Dovidenia na ďalšom 
výlete, ktorý plánujeme uskutočniť 
v závere mesiaca máj. Najväčšou 
odmenou pre nás dospelých, ktorí 
sme výlet pripravili a uskutočnili, 
boli žiariace očká detí a slová na 
ich perách: „Bol to super výlet.“Sme 
radi, že medzi účastníkmi boli i 
rodičia a ďalší dospelí a aj oni vi-
deli, že výlety pre ich deti sú pripra-
vované na požadovanej úrovni.

Vedenie DO FÉNIX

w Foto: -JR-

Centrum voľného času si pripomína 
50. výročie svojho vzniku

Táto organizácia bola a je škol-
ským zariadením, ktoré sa zaoberá 
vyplnením voľného času, výchovou 
a vzdelávaním detí, mládeže a tiež 
dospelých. Vytvára podmienky, or-
ganizuje a zabezpečuje 

výchovno–vzdelávaciu, zá-
ujmovú, rekreačnú a športovú čin-
nosť pre deti a mládež v priebehu 
celého kalendárneho roka vrátane 
školských prázdnin.

Jej hlavnou úlohou bola a je 
činnosť, ktorú tvorí pravidelná zá-
ujmová činnosť. Spočíva vo vytvá-
raní podmienok na uskutočňovanie 
záujmov detí a mládeže formou 
jej organizovania v záujmových 
útvaroch – krúžkoch, kluboch a 
súboroch. Pod príležitostnou zá-
ujmovou činnosťou rozumieme or-
ganizovanie jednorazových alebo 
cyklických podujatí rozmanitého 
charakteru. Táto činnosť podchy-
cuje deti a mládež nenavštevujúciu 
krúžky či kluby a ponúka možnosť 
zaujímavého trávenia voľného 
času na základe vlastného výberu 
z ponuky podujatí. Neoddeliteľnou 
súčasťou je aj letná činnosť, okres-
né olympiády a súťaže pre talento-
vané deti.

50 rokov v živote človeka aj 
organizácie je veľa. Pri tejto príle-
žitosti by sme chceli v skratke zhr-
núť jej prácu a najvydarenejšie ak-
tivity a podujatia. Túto dlhú etapu 
vám priblížime na základe období, 
počas ktorých sa menil názov aj 
štruktúra organizácie.

1. obdobie: Dom pionierov a 
mládeže (1959 - 1989)

Toto obdobie bolo charakteris-
tické nástupom pionierskych orga-
nizácií, oddielov a rád. Aj krúžková 
činnosť sa niesla v tomto duchu. 
Začatie krúžkovej činnosti bývalo 
vždy za zvuku fanfár a nástupu pi-
onierov. V týchto rokoch pracovali 
krúžky ako pestovateľský, ochran-
ca prírody, divadelný, fotoamatér-
sky, tanečný, včelársky, rybársky, 
rádioamatérsky, automodelársky, 

letecký modelár, strelecký, šacho-
vý, bola založená Stanica mladých 
technikov..... 

Medzi obľúbené podujatia pa-
trili Mládežnícke nedele, Novoroč-
né stretnutia pionierov s predsta-
viteľmi mesta, Melódie priateľstva, 
Dedo Mráz, Pioniersky semafor, 
Partizánsky samopal, Tanečné po-
dujatia zväzákov, Večery mladých, 
Stretnutia pri samovare atď. Deti 
chodili do pionierskych táborov do 
NDR, BĽR, Poličky, Santovky, Vy-
hní.

2. obdobie: Dom detí a mlá-
deže (1989 - 1996)

Ďalšie obdobie charakterizoval 
prevrat a nežná revolúcia, ktorá 
zasiahla aj túto oblasť práce s deť-
mi a mládežou. Pioniersky dom sa 
stal Domom detí.

Pracovali tu krúžky ako: fila-
telistický, nemecký jazyk, anglic-
ký jazyk, klub dievčat, tanečný, 
klub spoločenských tancov, klub 
mladých ochrancov prírody, ast-
ronomický, výpočtová technika, 
atletický, lyžiarsky, stolnotenisový, 
folklórny, vodácky.....

Medzi podujatiami a aktivitami 
mali úspechy predovšetkým taneč-
né súťaže, ako boli: Cena DDM, 
Tanečná liga a rôzne družobné ple-
sy. Ďalej to boli podujatia Spievam 
- spievaš, Poézia - próza, Večer 
mladých, Týždeň detských radostí, 
Miss a Boy, Dodekova Nová Baňa, 
Detský výtvarný a literárny Trenčín, 
Pestré všeličo, Rozprávkové javis-
ko, bola tu bohatá ponuka besied a 
tiež ponuka olympiád.

V lete sa deti mohli vyžiť v 
táboroch vo Vyhniach, putovnom 
tábore v Poličke, letnej škole spo-
ločenského tanca, včelárskom tá-
bore a táboroch na Vojšíne.

3. obdobie: Centrum voľné-
ho času (1996 - 2010)

V poslednom období budeme 
mapovať súčasnú prácu CVČ . 
Tento názov organizácie sa datu-
je od roku 1996. Od 1. 7. 2002 sa 
CVČ stalo právnym subjektom.

Záujmové útvary sú v CVČ roz-
delené podľa zamerania do piatich 
oblastí – oblasť vedy a techniky, 
kultúry a umenia, spoločensko-
vedná oblasť, prírodovedná oblasť 
a oblasť telovýchovy a športu.

Počas týchto 14 rokov sa tu vy-
striedalo veľké množstvo krúžkov, 
podujatí a aktivít. Spomenieme as-
poň tie, ktoré sa asi najviac vrezali 
do pamätí detí a ľudí v meste: r. 
2002 - rozbehla sa turistika na Pú-
tikov vŕšok,

r. 2003 - obľúbený tábor Štúro-
vo,počítače z Infoveku - počítačová 
učebňa, r. 2004  - založenie DFS 
Novobanček, Country Zuzana, 

cyklistika O 
pohár Antona 
Tkáča, tábor 
Donovaly, Vý-
tvarná jašiškola, Indiánska osada, 
program Centráci rodičom, r. 2005 
– klub Centráčik, 82. skautský zbor 
v Novej Bani, vybudovanie posil-
ňovne, r. 2006 – tábor Kováčová, 
v spolupráci s mestom Týždeň 
športu, r. 2008 - futbal - dievčatá, 
rozprávková cesta - Tajch, r. 2009 
-  futbal - chlapci, tanečný venček, 
hrnčiarsky krúžok.

Spomenuli sme len malú kvap-
ku toho všetkého, čo sme za tie 
roky ponúkli deťom, mládeži aj do-
spelým z nášho mesta a okolia. 

Chceme sa poďakovať všet-
kým, ktorí nám v tom pomáhali, boli 
priamo zainteresovaní na fungova-
ní CVČ - interným, externým pra-
covníkom, mnohým organizáciám, 
školám, škôlkam a v neposlednom 
rade nášmu zriaďovateľovi - mestu 
Nová Baňa. Aj vďaka nim sa nám 
podarilo vydržať 50 rokov, fungo-
vať a byť prospešným zariadením 
pre všetkých, ktorí majú záujem o 
zmysluplné využitie voľného času 
svojich detí.

Centrum voľného času sa 
rozhodlo pripomenúť si toto okrúhle 
výročie programom Centráci 
rodičom a mestu, ktorý sa 
uskutoční pri príležitosti ukončenia 
krúžkovej činnosti dňa 28. 5. 2010 
o 16,30 hod. v kine Vatra. Po 
programe bude nasledovať zápis 
pozvaných hostí do kroniky mesta 
a slávnostná recepcia  v CVČ.

Mgr. Andrášiková, Homolová

(dokončenie zo str. 1)

Centráci rodičom a mestu
VII. ročník -

prehliadka krúžkovej činnosti 
CVČ za školský rok 2009/2010 

v kine Vatra dňa 
28. 5. 2010 o 16,30 hod.
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NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 
HRABINY, NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE 

LÁSKA NEPOZNÁ ROZDIELY – 
VEĽKONOČNÉ VYSTÚPENIE

 V KOSTOLE
Stretnutím s veriacimi z Hron-

ského Beňadika v Kostole sv. Be-
nedikta pri príležitosti blížiacich sa 
veľkonočných sviatkov chceli naši 
klienti v Novej Bani formou hra-
nej skutočnosti ukrižovania Ježiša 
Krista priblížiť fakt, že Veľká noc 
nie je len o oblievaní dievčat a šiba-
ní mládencov či maľovaní kraslíc. 
Veľká noc je predovšetkým kres-
ťanský sviatok tradovaný na celom 
svete, pri ktorom si všetci pripomí-
name posledné dni Syna človeka a 
zároveň jeho zmŕtvychvstanie. Aj 
naši klienti vedia, že nesú svoj kríž, 
ale vedia ho niesť s láskou – ako 
to znie aj v básni nášho klienta Pa-

KREATIVITA SO 
SLOVENSKOU 

NÁRODNOU GALÉRIOU V 
BRATISLAVE

7. 4. 2010 nás čakala 
pravidelná návšteva Slo-
venskej národnej galérie v 
Bratislave. Tentokrát sme 
s našimi maliarmi zablúdili 
do sekcie Gotika. Odborný 
lektor Mgr. art. Peťko Bauer 
nám priblížil jednotlivé vý-
tvarné práce z tohto obdo-
bia a urobil nám stručný 
výklad. Následne sme sa 
premiestnili do tvorivej diel-
ne a každý z klientov výtvarne stvárnil určitú postavu z vopred vybraného 
gotického obrazu so svätcami. Po tomto stvárnení nasledovala tvorba 
spoločnej koláže, ktorá mala zaujímavú a originálnu finálnu podobu. Celé 
dopoludnie bolo pre nás tak ako vždy veľmi príjemné a už teraz sa tešíme 
na tvorivé dielne v máji.

Mgr. Antónia Prôčková–Hirjáková, vedúca výchovy

NÁVŠTEVA ŠKOLY ÚŽITKOVÉHO 
VÝTVARNÍCTVA V KREMNICI

Dňa 13. 4. 2010 sme s našimi 
klientmi absolvovali návštevu Školy 
úžitkového výtvarníctva v Kremnici. Po 
príchode nás privítal a celé popoludnie 
sprevádzal tamojší pedagóg pán Voj-
tech Baláž, ktorý nám podal základné 
informácie o škole, o jednotlivých štu-
dijných odboroch a jej celkovom fungo-
vaní. V rámci tejto zaujímavej a veľmi 
príjemnej návštevy sme mali možnosť 
zhliadnuť ukážku výroby strieborných 
šperkov či praktickú ukážku práce v 
kováčskej dielni. Rovnako sme navští-
vili dielňu, kde sa učia študenti rytiu 
mincí či výrobe drevených hračiek. 
Dievčatám sa páčila najmä výroba 

šperkov a ukážka už zhotovených šperkov uložených v trezore a chlap-
com zase kováčske práce. V priestoroch, kde sa venujú študenti výrobe 
drevených hračiek, mal náš klient Martin dokonca možnosť vžiť sa na 
chvíľu do role bábkoherca. Nás ostatných milo prekvapil a, samozrejme, 
zabavil. Pre klientov to bol nezabudnuteľný zážitok stretnúť sa takto pria-
mo s umením a jeho tvorbou.

Mgr. Antónia Prôčková–Hirjáková, vedúca výchovy

ROZPRÁVKOVÉ JAVISKO V 
ŽIARI NAD HRONOM

Divadelný súbor Líščatá pri 
DSS Hrabiny, Nová Baňa vystúpil 
ako hosť na dňoch Rozprávkového 
javiska v Žiari nad Hronom dňa 16. 
4. 2010. Na tomto podujatí vystúpi-
li väčšinou detské súbory formou 
súťaže v rámci Banskobystrického 
kraja. Náš súbor sa prezentoval 
hrou O láske a šťastí, ktorá bola o 
dobre, ktoré vždy zvíťazí nad zlom. 
Hra je z vlastnej tvorby a v súčas-
nosti je veľmi aktuálna. V rámci hu-
dobnej réžie spolupracujeme s ban-

MESIAC APRÍL V DENNOM CENTRE
Tento mesiac sme sa v den-

nom centre venovali jednej zaují-
mavej technike maľovania. Jej ná-
zov je enkaustika. Ide o maľovanie 
horúcim voskom za pomoci špeci-
álnej žehličky na enkaustický pa-
pier. Princíp maľovania spočíva v 
nanesení  vosku na žehličku a jeho 
následným ľahkým roztieraním na 
papier. Princípy  tejto maľby sú 
staré, siahajú až do antiky a vďaka 
modernej technológii sa otvorili ši-

rokej verejnosti. Naši klienti si tak 
môžu naplno rozvíjať svoje abs-
traktné myslenie, keďže postup-
ným nanášaním jednotlivých farieb 
a obrazcov vznikajú tie najzaujíma-
vejšie tvary a obrázky. Naopak, tí z 
nás, ktorých príroda obdarila väč-
šou kreativitou a citom pre maľova-
nie, môžu touto technikou vytvárať 
dokonale umelecké diela.

Patrik Chudánik 
a Silvika Gažiová

trika: „Aj keď mám svoje zdravotné 
problémy, necítim sa menejcenný, 
lebo pán Ježiš mi podáva svoju 
pomocnú ruku a pomáha mi niesť 
tento môj životný kríž. Každé naše 
postihnutie je naším utrpením, no 
nie je to až také zlé, lebo ho nesie-
me každý deň s láskou.“ Je to aj pre 
nás zdravých na zamyslenie, že ni-
kdy netreba zabúdať aj na takýchto 
ľudí, podať im pomocnú ruku, po-
môcť im, aby vždy znelo to krásne 
slovné spojenie, že láska žije medzi 
ľuďmi či už sme zdraví alebo hendi-
kepovaní.

Kamil Adamec, vychovávateľ

skobystrickou hudobnou skupinou 
Babyluzaru. Táto skupina hrá na 
africké hudobné nástroje, praktizuje 
africkú hudbu a týmto smerom a žá-
nrom vedie aj našich klientov. Naše 
vystúpenie v Žiari nad Hronom spo-
lu so spomínanou skupinou bolo 
plné rytmu, kreativity a živelnosti. 
Priniesli sme divákom niečo nové, 
zaujímavé a rytmické. Tešíme sa 
na ďalšiu spoluprácu a na spoločné 
vystúpenia.

Janka Eibenová,
 vychovávateľka 
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„Európsky poľnohospodársky fond pre rozvoj 
vidieka: Európa investujúca do vidieckych oblastí.“

PREDAJ Z DVORA 
Dňa 13. mája 2010 v čase od 16:00 do 18:00 

hod. sa v sále Centra voľného času na Bernolákovej 
ulici č. 30 v Novej Bani uskutoční beseda s MVDr. Teréziou Pallerovou, 
riaditeľkou Regionálnej veterinárnej a potravinovej správy v Žiari nad 
Hronom. Témou besedy bude predaj z dvora. Beseda bude pozostávať 
z prednášky a diskusie. Besedu organizuje združenie ENVIRA v rámci 
projektu roľnícke informačné centrum. Tešíme sa na vašu účasť.

Žiaci Gymnázia Františka Švantnera 
na exkurzii v KNAUFE

Nikdy som si nemyslela, že KNAUF je taký podnik. 
Vždy som si ho predstavovala ako obyčajnú továreň, 
ktorá nič podstatné neobsahuje. Takže začalo sa 
to tým, keď nám náš pán učiteľ Mgr. Jozef Foťko 
oznámil, že keď sa učíme  na technickej výchove 
rôzne postupy výroby, chcel by sa s nami ísť pozrieť do KNAUFU. Všetci 
sme začali prevracať očami, no nakoniec sme si povedali, že sa aspoň 
trochu ulejeme. A tak sme sa v utorok 30. 3. po 3. vyučovacej hodine 
vybrali s pánmi učiteľmi Mgr. Jurajom Kološtom a Mgr. Jozefom Foťkom 
na exkurziu do podniku na výrobu sklenej vaty a izolačných materiálov, do 
KNAUF INSULATION. Pán učiteľ nám dal inštrukcie o slušnom správaní 
a vyrazili sme. Privítal nás veľký silný muž Anton Guman, ktorý nám robil 
sprievodcu. Najprv nás previedol po veľmi dlhej chodbe. Potom každému 
z nás rozdal plášte, prilby  a okuliare. Keď sme vošli do továrne, neverili 
sme vlastným očiam. Zrazu stála pred nami obrovská továreň a bol tam 
veľký hluk. Pán Guman nás zaviedol k 1400 stupňovej láve, kde sme 
museli kvôli bezpečnosti dodržiavať určitú vzdialenosť.

Ďalej sme obdivovali valec, ktorý vatu spracúval. Vata sa potom 
posunula na dlhý pás, ktorý mal množstvo funkcií. Najprv ju stroj upravil, 
potom jej zarezal kraje a krájal ju na rôzne veľkosti. Vata sa na záver 
balila a putovala do obrovského skladu. Tam sa naša exkurzia končila. 
Zistili sme, že tu pracuje množstvo odborníkov a všetko je dôkladne 
monitorované počítačmi. Na záver sa chcem poďakovať pánovi učiteľovi 
Mgr. Jozefovi Foťkovi za spestrenie výuky, keďže vieme, že s vybavením 
tejto exkurzie mal nemalé problémy, a tak mu ešte raz veľmi pekne 
ďakujem za celú triedu. Ako i pánovi Gumanovi za sprevádzanie a pútavý 
výklad.

Karin Tužinská , Sekunda GFŠ

Od 1. 4. 2010 je v Novej Bani otvorené Roľnícke 
informačné centrum. Roľnícke informačné centrum je 
projektom združenia ENVIRA. Aktivity centra sú za- 
merané na informačné aktivity a odborné vzdelávanie 
prvovýrobcov a spracovateľov produktov v oblasti poľnohospodárstva, 
potravinárstva a lesného hospodárstva v novobanskom mikroregióne.

V kancelárii združenia ENVIRA na Bernolákovej ulici č.11, 2. pos-
chodie (pod úradom práce) ponúkame informačný a poradenský servis 
a individuálne tréningy informačno-komunikačných technológií. 

Počas realizácie projektu sa jedenkrát mesačne v Novej Bani 
uskutoční beseda s odborníkmi v oblasti poľnohospodárstva, po-
travinárstva a lesného hospodárstva. 

O konkrétnej téme a termíne aktuálnej besedy, ako aj o ďalších no-
vinkách vás budeme informovať prostredníctvom miestnych rozhlasov, 
novín a informačnej tabule. Podrobné informácie o projekte nájdete na 
web. portáli http://ric.meu.zoznam.sk/. V pracovných dňoch sme vám 
k dispozícii aj na tel. čísle 045/3810140.

Projekt roľnícke informačné centrum  financuje Európsky 
poľnohospodársky fond pre rozvoj vidieka: Európa investujúca do 
vidieckych oblastí.  Program PRV 2007- 2013.

Za ústretový prístup a pomoc ďakujeme Mgr. Anne Mihálikovej – 
primátorke Novej Bane a zamestnancom Mestského úradu v Novej 
Bani.

Bc. Milena Budinská – manažér projektu
Mgr. Helga Tužinská – predsedníčka Združenia ENVIRA

Roľnícke informačné centrum

Školský kotlík 2010
Dňa 30. 4. 2010 sa v priestoroch SOŠ Obchodu a služieb uskutočnil 

2. ročník súťaže vo varení kotlíkového guláša pod názvom „ Školský kotlík 
2010.“

Do súťaže sa mohli prihlásiť ľubovoľné družstvá bez ohľadu na mies-
to bydliska, ktoré si zabezpečili materiál na varenie  a samozrejme, museli 
vedieť  navariť výborný guláš! 

K e ď ž e 
počasie ten-
to rok prialo, 
bolo slnečno a 
príjemne teplo, 
do súťaže sa za-
pojili nasledovné 
družstvá s náz-
vami od výmyslu 
sveta: Gápeľ, 
(rod. Schwar-
zová) ,  Mestské 
lesy (p. Chrap-
pa), Labužníci 
(p. Hanák),  
Závadský- Luky- 
Bratko,  Poľovné 

združenie (p. Marko),  Veľkopoľské zajace (Jana Marušková), Gurmáni, r. 
Noveková,  Andrášik – Lachký,  Na vedľajšej koľaji (MSÚ),  Laco – Hogh 
– Mikláš.

Súťažné družstvá si vylosovali jednotlivé stanovištia, kde mali všetko 
pripravené a mohli začať s varením guláša. Predpokladaný čas na uvar-
enie všetkých gulášov bol od 13. hod do 17. hod. Aby sa súťažiacim lepšie 
varilo, organizátori 
súťaže zabezpečili 
hudobnú produkciu, 
moderované vstupy, 
vystúpenie folklórnej  
skupiny Hronka z 
Brehov a rôzne spri-
evodné akcie, ako  
napríklad dekoratívne 
vyrezávanie ovocia a 
aranžovanie ovocia 
a zeleniny, ktoré vyt-
vorili žiaci odborného 
výcviku pod vedením 
svojich majstrov. 

Široká verejnosť 
si mohla pochutnať 
na výbornom guláši, 
držkovej polievke, 
pečenej krkovičke, údenom  domácom syre a chladenom pivku. 

V priebehu  súťaže odborná porota kontrolovala celý proces varenia 
guláša a nakoniec pristúpila ku degustácii. Hodnotila sa hustota, vzhľad, 
chuť a dodržanie časového limitu, pričom maximálny počet bodov za 
každú kategóriu bol 5 bodov. O 18. hod. organizátori vyhlásili víťazné 
družstvá a odmenili ich vecnými cenami. Najlepšie sa umiestnili nasle-
dovné  družstvá: 1. miesto obsadilo družstvo p. Andrášik a p. Lachký, 2. 
miesto obsadili Labužníci reprezentovaní Petrom Hanákom a 3. miesto 
patrilo družstvu Gápeľ, teda rodine Schwarzovej. 

Po vyhlásení výsledkov nasledovala voľná zábava, spievalo, tanco-
valo a degustovalo sa až do neskorých večerných hodín. Organizátori 
súťaže ďakujú všetkým zúčastneným a tešia sa na ďalší ročník. 

PaedDr. S. Gáborová

INZERCIA



NOVOBANSKÉ NOVINY16 MÁJ 2010

Jesenná časť majstrovských
 futbalových zápasov rozbehnutá

28. 3. 2010   Nová Baňa – Králiky   1:1, gól Garaj 
Úvodný zápas jarného kola ročníka 2009 – 2010 prilákal na náš šta-

dión celkom peknú návštevu divákov. Zápas priniesol vyrovnaný priebeh. 
Už v 5. minúte Lukáš Garaj strelil úvodný gól zápasu. Zdalo sa, že góly v 
súperovej sieti budú ďalej pribúdať. V 23. minúte však hostia P. Murínom 
vyrovnali na 1:1. Tento stav vydržal až do poslednej minúty zápasu. Naši 
nastúpili v tejto základnej zostave: Poliačik-Lenard ,Rudzan, Budinský, 
Rybár – Šlavka ,Bielik, Hudec, Valkovič – Mánik, Garaj.
4. 4. 2010    Krásno nad Kysucou – Nová Baňa      1:2 , (1:0), góly: 
Rudzan, Garaj

Úvod zápasu domáci začali veľkou aktivitou, ktorú aj korunovali úvod-
ným gólom. V druhom polčase naši futbalisti hru čiastočne vyrovnali. Ma-
rek Rudzan hlavou vyrovnal na 1:1. Domáci v snahe rozhodnúť zápas vo 
svoj prospech pootvorili obranu, čo využil Lukáš Garaj po individuálnej ak-
cii na strelenie nášho vedúceho gólu, a tak zabezpečil pre naše mužstvo 
tri cenné body.    
11. 4. 2010   Nová 
Baňa – Bánová     
2:4, góly Garaj, 
Hudec 

Nepresvedči-
vý výkon z našej 
strany. Hostia po 
štandartných si-
tuáciách sa ľahko 
ujali vedenia  2:0. 
Do polčasu sa na-
šim podarilo z nížiť 
na 2:1 a zdalo sa 
,že naši chlapci 
prevezmú hru do 
svojich rúk.  Hos-
tia však z bežnej situácie strelil svoj tretí gól. Ešte raz sa našim strelením 
gólu podarilo znížiť stav na nádejných 2:3 a začal sa rysovať aspoň zisk 
jedného bodu. Žiaľ, nestalo sa, lebo po ďalšej chybe obrany sme inkaso-
vali štvrtý gól, ktorý rozhodol o našej prehre.
18. 4. 2010   Turany – Nová Baňa      1:0, (1:0)

Naši futbalisti nastúpili v značne pozmenenej zostave. Pre zranenie 
nemohol nastúpiť Garaj, Bartoš, Valkovič, Mánik. Do 25. minúty zápas 
bol pomerene vyrovnaný. Jedna štandartná situácia stačila domácim po 
našej chybe v obrane, aby sa v nej ujali vedenia 1:0, čo vlialo vietor do 
plachiet nášmu súperovi. V druhom polčase naši čiastočne vyrovnali hru, 
ale streliť gól sa nepodarilo.
25. 4. 2009   Nová Baňa – Závažná Poruba    1:0  (0:0), gól: Valkovič

Začiatok zápasu naši futbalisti začali opatrne. Po 15. minútach  zápa-
su prevzali iniciatívu do svojich rúk, ktorú si udržali až do konca zápasu. 
Prevahou v poli si vytvárali pekné gólové šance, ktoré sa však nepodarilo 
zrealizovať. Bolo však otázkou času, kedy sa z množstva gólových šan-
cí  podarí aspoň jednu využiť. Aj napriek tomu hra našich chlapcov, ich 
odhodlaný bojovný výkon  uspokojoval divákov. Rozhodujúci krok k víťaz-
stvu  urobil v 60. min. Michal Valkovič, ktorý po dlhšom obliehaní súpero-
vej bránky zasunul loptu do siete a upravil stav zápasu na konečných 1:0.

Text a foto: -pč-

 w Z futbalového zápasu N. Baňa - Liptov-
ská Štiavnica.

Vedenie starých pánov – Internacional N. Baňa oznamuje všetkým 
priaznivcom futbalu, že všetky zápasy budú hrať na ihriskách TJ – Bre-
hy, TJ – Sokol T. Breznica, keďže nám vyšli v ústrety. Z vedenia klubu 
Nová Baňa - pán Barniak vyhlásil, že sme iba „sebranka“ a nechce, aby 
sme hrali v Novej Bani. Mužstvo odohralo zápas na ihrisku Vion Zl. Mo-
ravce, kde zvíťazilo 4 : 3. Góly za N. Baňu – Internacional dali: Gaži – 2, 
Benčať a Fajčík. O ďalších zápasoch sa dozviete z plagátov.

A. F. 

OZNAM

V zimnom období sa konal 1. zimný 
ročník pretekov v mini motocykloch Pitbike 
cup na trati pri Nitre.

Seriálu piatich závodov sa zúčastňo-
val aj Adam Šipikal z Novej Bane. Pretekal 
na minimotocykli  značky Stomp 140. Ná-
strahy trate zdolávali pretekári za každého 
počasia, nezastavil ich ani mráz – 10 C. 
Adam sa stal celkovým víťazom tohto se-
riálu. Počas roka by sa chcel zúčastniť aj 
PITBIKE PRETEKOV – MORAVIA CUPU 
v Českej republike, kde by sa chcel v ťaž-
kej konkurencii umiestniť čo najlepšie.

Tento druh pretekov je pre Adama 
dobrý tréning na majstrovstvá Slovenska 
v countrycrosse.

ht

PITBIKE CUP 2010

Pištoliarska cena Slovalco
Rekordný počet až 27 súťažiacich sa stretlo v nedeľu 18. apríla 

na strelnici Jamina v Rudne nad Hronom. Základná organizácia SZTŠ 
Slovalco Žiar nad Hronom tu zorganizovala prvú tohtoročnú regionálnu 
streleckú súťaž z guľových zbraní pod názvom Cena ZO SZTŠ Slovalco, 

Žiar nad Hronom. 
V úvode súťaže si 
prítomní minútou 
ticha uctili pamiatku 
96 obetí havárie 
poľského lietadla.

Súťažilo sa v 
streľbe z veľko- i 
malokalibrovej pištole 
na 20 rán bez rozdielu 
kategórií. V oboch 
disciplínach strieľalo 
21 súťažiacich. 
Početná bola aj účasť 
strelcov z Novej Bane.

V disciplíne 
veľkokalibrová pištoľ 
služobná OPEN 

súťažilo 25 strelcov. Zvíťazil Jozef Svetík z Novej Bane, člen ZO a ŠSK 
Rudno nad Hronom, ktorý z 200 možných nastrieľal 173 kruhov. Druhý 
bol Dušan Bublák z Handlovej, člen usporiadajúcej ZO, so 168 kruhmi. 
Tretí bol Peter Haring z Hodruše-Hámrov, člen ZO SZTŠ Žarnovica, ktorý 
mal len o jeden kruh menej. Z ďalších šiestich strelcov z Novej Bane 
bol najúspešnejší Dominik Holý (ŠSK, Nová Baňa), ktorý so 127 kruhmi 
skončil na peknom 9. mieste. 

 V disciplíne malokalibrová pištoľ strieľalo 23 súťažiacich a najlepšia 
bola tá istá trojica ako v prvej disciplíne, ale v inom poradí. Zvíťazil Dušan 
Bublák so 183 kruhmi nad Jozefom Svetíkom so 181 kruhmi a Petrom 
Haringom so 176 kruhmi. Zo šestice novobanských strelcov bol aj v 
tejto disciplíne najúspešnejší D. Holý, ktorý so 112 kruhmi skončil na 15. 
mieste.

Na fotografii najúspešnejšia trojica súťažiach: (zľava) P. Haring, J. 
Svetík a D. Bublák.

Text a foto: Ing. Jozef Piecka

INZERCIA
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V  MESIACI  MÁJ  BLAHOŽELÁME:
SPOLOČENSKÁ KRONIKA

60 rokov
Irena Suchá
Mgr. Ján Píš

Ladislav Ďurček
Filoména Šmondrková

65 rokov
Marián Víglaský

Helena Dodoková
Milan Kráľ

Anastázia Bieliková
Daniel Vendég
MUDr. Jarmila 

Jauschová

70 rokov
Anton Mucha
Bernard Šály

Anna Kaššová
Adela Bačová
Anton Raffaj

Lýdia Sitárová
Jozef Kráľ

75 rokov
Magdaléna Herková

Vladimír Spurný
Jana Budinská

76 rokov
Ján Vallo

Ing. Vladimír Herko
Hermína Polcová
Jolana Fekárová
Helena Foťková
Irma Jakubcová

77 rokov
Viktória Mihálová
Mária Šimegová
Jozefína Šályová

78 rokov
František Sedlák
Mária Ďurčeková

Pavel Getler

79 rokov
Božena Búryová

Katarína Poláková
Jarmila Šályová

Ján Smrek

80 rokov
Helena Saibertová

81 rokov
Ing. Urban Štrba

82 rokov
Helena Veltyová

Jozefína Budinská
Terezia Pelikánová
Emília Kohútová

84 rokov
Jozef Prokaj

85 rokov
Bohumil Hollý

Phmr. Adela Antolíková
Ján Kratmüller

87 rokov
Emília Palierová
Jolana Lovecká

88 rokov
Zuzana Katinová
Jozefína Tomová

89 rokov
Pavlína Budinská

95 rokov
Anna Pavlíková

                        POVEDALI  SI  ÁNO

OPUSTILI  NÁS

NARODILI  SA

INZERCIA

KINO  VATRA, NOVÁ  BAŇA
MÁJ 2010

15. 5. 2010      VLKOLAK                                        film USA  (100 min.)
22. 5. 2010      DOKTOR OD JAZERA HROCHU film ČR     (96 min.)
29. 5. 2010      LOV NA EXMANŽELKU                film USA   (94 min.)

Začiatok predstavenia je o 19,00 hod.

Novobančania v tíme, 
ktorí porazil Moskvu
Hráči Hokejového klubu Levice (ročník nar. 1994 a mladší),  pod ve-

dením trénerov M. Fliegu a J. Beňuša, sa v dňoch 24. - 28. marca zúčast-
nili kvalitne obsadeného medzinárodného hokejového turnaja v českom 
meste Jaroměř za účasti 12 družstiev zo štyroch krajín. V tíme HK Levice 
mali už tradične zastúpenie aj Novobančania (Patrik Vozár, Branislav Hol-
zer, Adam Klonga, Matúš Bránik) a opäť sa veľkou mierou podieľali na 
úspešnej reprezentácii svojho klubu, keď sa prebojovali až do finálovej 
skupiny. Výsledky HK Levice - finálová skupina: LV - Hvězda Praha 2:2, 
LV - Centre Moskva 2:1, LV - Topoľčany 1:3.  Poradie v prvej päťke na 
turnaji: 1. Topoľčany 8 b, 2. Moskva 7 b, 3. Neratovice 6 b, 4. Levice 5 b, 
5. Hvězda Praha 4 b.

Zastaviť sa treba pri zápase s Moskvou, pretože Levice ako jediné na 
tomto turnaji Moskvu porazili. V tejto súvislosti tréner Mgr. Marián Fliega 
povedal: „Spokojnosť vládla s kvalitnou organizáciou hry vo všetkých zó-
nach, predovšetkým s obrannou fázou, kde sme boli 2. najmenej inkasuj-
úcim tímom za Rusmi. Dobré to bolo aj po korčuliarskej stránke, kde sme 
väčšinu súperov predčili, čo je veľmi potešujúce. Famózny bol predovšet-
kým výkon proti ruskej zbornej, kde sme ich skvelou organizáciou nepustili 
do tlaku, eliminovali najväčšiu hviezdu turnaja Kliškina a čerešničkou bol 
výkon brankára P. Vozára, ktorý si aj týmto výkonom získal honor najlep-
šieho brankára turnaja.“ 

Chlapcov po celý čas povzbudzovali rodičia, ktorí si opäť odniesli cenu 
za najlepší fanklub. Blahoželáme!   

INZERCIA

Pre karatistov neexistuje jarná únava
Po výraznom 

ú s p e c h u 
v Srbsku sa 
Novobančania 
zúčastnili aj 
ďalšieho kola 
domácej dl-
hodobej súťaže 
Pohára fed-
erácie. Aj ďalší 
majú možnosť 
z a b o j o v a ť 
o  n o m i n á c i u 
do širšej 
reprezentácie, 
či o možnosť 
štartovať na ma-
jstrovstvách Slovenska. Všetci Novobančania neúnavne bojovali o umi-
estnenia a opäť úspešne. Výsledky v priloženej tabuľke.

Porad. Priezvisko a meno KATA KUMITE 
číslo vek STV vek výška, váha 

1. Meleková Veronika 14 - 17 -58 kg 3. 
Meleková Veronika 18 + open 2. 

2. Hudecová Kristína 10 - 11 +150 cm 3. 
3. Kasanová Ema 7 - 9 open 2. 

Kasanová Ema 10 - 11 -150 cm 3. 
4. Vandlíková Barbara 10 - 13 8 - 5kyu 3. 12 - 13 -150 cm 1. 
5. Roth Róbert 10 - 11 +150 cm 1. 
6. Pohronský Daniel 10 - 11 -150 cm 1. 

Pohronský Daniel 10 - 11 +150 cm 2. 
7. Kekeši Lukáš 12 - 13 -165 cm 3. 

Kekeši Lukáš 12 - 13 -165 cm 3. 
8. Debnárová Paula 14 - 17 open 3. 14 - 17 +58 kg 2. 
9. Kollár Maroš 12 - 13 -150 cm 2. 

10. Juhás Timotej 12 - 13 -165 cm 2. 
Juhás Timotej 12 - 13 +165 cm 2. 

11. Kokavec Marián 10 - 13 4kyu + 3. 
12. Valachovičová Monika 18 + open 3. 

Družstvá; mená Kategória 
4. Gaži, Kokavec, Debnárová kata dorastenci 14 - 17 3. 
8. Meleková, Debnárová, Mikulecová kumite dorastenky 14 - 17 3. 

 -jš-

 -vap-

Emília Tököliová, 76 r.
Katarína Poláková, 78 r.

Štefan Paller, 77 r.
Mária Štrbová, 87 r.
Karol Tencer, 73 r.
Karol Polc, 82 r.

Timotej Boroš
Viktória Bratková
Martin Budinský
Dávid Krčmárik

Lukáš Vozár
Timea Durecová

 Tomáš Zdráhal - Tatiana Šurková
Vladimín Remeň - Lucia Ďurčeková

Oleg Opalák - Júlia Anacká
    Ľubomír Sliacky - Darina Považanová



NOVOBANSKÉ NOVINY18 MÁJ 2010

I N
 Z

 E
 R

 C
 I 

A

I N
 Z

 E
 R

 C
 I 

A



NOVOBANSKÉ NOVINY 19

Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané  striedavo  v  
týždňových intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani podľa 
rozpisu nasledovne:  Nedeľa a sviatok   9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb  v mesiaci máj a jún 2010 

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

MÁJ 2010

17. 5. -  23. 5. 2010       20. týždeň     lekáreň   ALTHEA, Žarnovica
                                                            tel. č.: 045/68 13 820 
24. 5. -  30. 5. 2010       21. týždeň     lekáreň   MEDEA, Nová Baňa
                                                           tel. č.: 045/68 50 211

31. 5. -    6. 6. 2010       22. týždeň     lekáreň   SIMONA, Nová Baňa
                                                            tel. č.: 045/68 55 231
7. 6. -  13. 6. 2010         23. týždeň     lekáreň   VALERIANA, Žarnovica
                                                            tel. č.: 045/68 12 120

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

15. – 16. mája 2010: MUDr. Šmondrková, zdravotné stredisko 
Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 448
22. – 23. máj 2010: MUDr. Koprenická, ALKOPdent, Kollárova ul., 
Nová Baňa, tel. č.: 045/68 50 322
29. – 30. mája 2010: MUDr. Prutkayová, Zdravotné stredisko,
Žarnovica, tel. č.: 045/ 68 13 046
5. – 6. júna 2010: MUDr. Hrnčiar, zubná ambulancia Hronský 
Beňadik, tel. č.: 045/68 93 282
12. – 13. júna 2010: MUDr. Šušková, SALVUSDENT, Štúrova ul., 
Nová Baňa, tel. č.: 045/ 68 56 083
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Novobančanom fandili aj 
krajania z Vojvodiny

Novobanským karatistom sa podaril husársky kúsok. V dňoch 27. -29. 
marca 2010 sa v srbskej Subotici konal už tradičný turnaj Super enpi in-
ternational karate cup 2010. Zúčastnili sa ho okrem Slovenska aj kluby zo 
Slovinska, Rakúska, Maďarska, Bosny a Hercegoviny, Rumunska, Bul-
harska, Poľska a z domáceho Srbska. V celkovom počte 1500 pretekárov 
z 82 klubov skončil športový klub z Novej Bane na prvom mieste s cel-
kovým ziskom 
18 zlatých, 10 
strieborných 
a 7 bronzo-
vých medailí. 
2 8 - č l e n n á 
s k u p i n a 
z  N o v e j 
Bane nepa-
trila medzi 
n a j v ä č š i e , 
no svojimi 
výkonmi púta-
la pozornosť 
s v o j i c h 
súperov, ale 
aj domácich 
divákov. Sym-
patické bolo, 
že vo svojom 
š p o r t o v o m 
s n a ž e n í 
neboli Novobančania sami, v hľadisku ich podporovali aj Slováci žijúci 
v Srbsku a po ich úspechoch sa k nim aj hrdo hlásili.

Najvýraznejšie úspechy dosiahli najme mladšie kategórie. V kata 
a kumite získali: M. Gaži – striebro, M. Kokavec – zlato, M. Kollár – zlato, 
D. Pohronský – 2 x zlato, striebro, R. Frölich – 2 x zlato, E. Kasanová – 
zlato, bronz, K Hudecová – zlato, striebro, B. Vandlíková - zlato, striebro, 
V. Homolová – striebro, bronz, M. Homolová – zlato, B- Medveď – zlato, 
P. Debnárová – striebro, V. Meleková – zlato, L. Petrovičová – striebro, F. 
Hrnčiarová – zlato, P. Hrušková – 2 x bronz, V. Šályová – striebro, bronz, 
M. Valachovičová – striebro. Darilo sa aj tímových súťažiach. Nová Baňa 
získala v  kata team 4 zlaté a 1 striebornú medailu v zložení: A. Šályová, 
Hrnčiarová, Debnárová, B. Kasanová, Vandlíková, Hudecová, C. Ho-
molová, Kollár, Homolová, D. Pohronský, Frölich, Kollár, E. Gaži, Koka-
vec, Debnárová. V kumite team Nová Baňa získala 1 zlatú a 2 bronzové 
medaily: A.Hrušková, Valachovičová, Petrovičová, Šályová, C. Frölich, 
Pohronský, Kollár a D. Šmikniar, Medveď, Olšiak.

-jš-

 w Foto: Dodiken

Stolný tenis – výsledky
3. liga - muži
N. Baňa – Lok. Nové Zámky 15:3, body: Lamper 4, 5,Harmady 4, 5, 
   Hlaváč 3, 5, Pastier 2, 5
N. Baňa – Čab  7:11, body: Hlaváč 2, 5, Kršiak 2, Pastier  
   2, Harmady 0,5
O postup do druhej ligy sa stretlo naše družstvo s Topoľčanmi B. Po dvoch 
prehrách 5:9 a 8:9 obsadilo druhé miesto a do druhej ligy nepostúpilo.
4. liga - muži:
N. Baňa – Č. Kľačany 8:9, body: Šedivec 3, Ditte 2, Pastier 2, 
   Kršiak 1
N. Baňa – Žitavany  9:5, body: Šedivec 3, Pastier 2, Kršiak 3,  
   Forgáč 1
Naše mužstvo obsadilo konečné 10. miesto.
5. liga - muži
N. Baňa – Mýtne Ludany B 12:6, body: Kršiak 4,5, Forgáč 3,5, 
   Mišík 2,5, Vatrtová 1,5
Naše mužstvo obsadilo celkové šieste miesto.
2. liga - dorast
N. Baňa – Bošany  1:9, body: Forgáč 1
N. Baňa – V. Uherce 1:9, body: Forgáč 1
Naše mužstvo obsadilo celkové tretie miesto.

Slovenský pohár mládeže staršie žiačky
Posledný turnaj sa konal v Starej Ľubovni. Zvíťazila Lucia Truksová 

nad Ľubicou Barčiakovou a Silviou Selickou. Nedarilo sa Miriame Kršia-
kovej, ktorá obsadila 9. - 12. miesto. Jej sestra Martina obsadila 17. - 24. 
miesto.

Slovenský pohár mládeže mladšie žiactvo
Aj v tejto vekovej kategórii sa konali záverečné turnaje. Chlapci hrali 

v Pezinku. Zvíťazil Tomáš Kopányi, druhý bol Matúš Roba a tretí Adam 
Brat. Marek Mišík obsadil 33. - 48. miesto. Dievčatá hrali v Trnave. Zviťa-
zila Miriam Kršiaková nad Luciou Ivanovou a tretia bola Petronela Cerov-
ská. Martina Kršiaková obsadila 9. - 12. miesto, Hanka Mališová 17. - 24. 
miesto a Viktória Kúšiková 33. - 40. miesto. Miriama Kršiaková sa stala aj 
celkovou víťazkou Slovenského pohára mladších žiačok.

Jozef Antal, tréner mládeže

BIKE TEAM Nová Baňa
Na poslednú aprílovú sobotu mal náš Bike Team plánované stret-

nutie spojené s výjazdom na zrúcaninu hradu Hrušov. Z vopred dohod-
nutého stanovišťa nás vyrazilo do terénu 20 cyklistov. Počasie nám 
prialo a poobede už aj slniečko hrialo. Podvečer sme sa síce unavení, 
ale s dobrým pocitom stretli na chate na Tajchu. Mali sme tam priprave-
né občerstvenie a výborný guláš, ktorý nám uvaril Janči, za čo mu touto 
cestou ďakujeme. Už teraz sa tešíme na ďalšie spoločné stretnutie.

Srnčok

Od budúceho čísla NN sa budete môcť so svojimi 
požiadavkami a pripomienkami obracať na novú 

šéfredaktorku Ing. Máriu Tužinskú. Dôvodom výmeny je 
odchod súčasnej šefredaktorky na materskú dovolenku.

-red-


